

បង្រៀមណ្ឌលឯកសារកម្ពុជា

សម្ភាសន៍ជាមួយ កោត ខន នៅភូមិអន្លង់សាន
ឃុំព្រែកស្តី ស្រុកកោះធំ ខេត្តកណ្តាល
ថ្ងៃទី១៣ ខែសីហា ឆ្នាំ២០០២

ទ្រី: គាត់មកជាមួយពួកខ្ញុំដែរ គាត់មកពីកាណាកា គាត់អរគុណម៉ែនច្រើន ហើយចាត់ទុកម៉ែនថា
ជាមនុស្សម្នាក់មានសំណាងលើមនុស្សច្រើននាក់ដែលគាត់បានចុះមក កាន់បញ្ជីចុះមក
ហើយអត់បានជួប ហើយមានតែម៉ែនដែលគាត់ជួប ។

ទ្រី: ម៉ែនឆ្នាំនេះម៉ែនអាយុប៉ុន្មាន?

ខន: ខ្ញុំអាយុ៤៧ ។

ទ្រី: ម៉ែនកាលហ្នឹងពេលដែលខ្មែរក្រហមចូល ម៉ែនកើតជានៅឯណា រស់នៅឯណា?

ខន: កាលចូលហ្នឹងអង្គុល...?

ទ្រី: កាលដែលខ្មែរក្រហមចូលស្រុកយើងណា?

ខន: ហ្នឹងនៅឯស្រុកណុះហ្នឹង ។

ទ្រី: នៅស្រុកណា?

ខន: នៅស្រុកក្រាំងយៅ ស្ពាន ក្រាំងយៅ ។

ទ្រី: ម៉ែនមានបានទៅរៀននៅឯណាទេ?

ខន: ខ្ញុំមិនដែរទេ ហ្ន៎! រៀនបានតិចតួចដែរ ។

ទ្រី: ម៉ែនអានបានទេ...អានអីបានទេ?

ខន: អានបាន ។

ទ្រី: ម៉ែនកាលហ្នឹងខ្មែរក្រហមចូលមក ម៉ែនអាយុប៉ុន្មាន ហើយចូលធ្វើអាយុប៉ុន្មាន?

ខន: ខ្ញុំវាអត់នឹកឃើញអាយុហ្នឹងណា អត់ចាំរឿងអាយុហ្នឹងប៉ុណ្ណាអត់ដឹង ។

ទ្រី: កាលហ្នឹងម៉ែនរៀនថ្នាក់ទីប៉ុន្មានហើយ?

ខន: ខ្ញុំនិយាយឥឡូវបើក្មេងឥឡូវរៀនថ្នាក់ទី ពីសន្តិមថ្នាក់ទី១០ បើយើងឥឡូវគេថាទី២អីចឹង
ទៅណា ។

ទ្រឹៈ មីនកាលហ្មងខ្មែរក្រហមចូលមកភូមិមីននៅក្រាំងយៅនៅឆ្នាំណា?

ខនៈ ខ្ញុំអត់ដឹងរឿងឆ្នាំហ្មងណា អត់ដឹងចាប់អារម្មណ៍ហ្មងណា ព្រោះអត់យកចិត្តទុកដាក់និយាយ ឲ្យចំអត់យកចិត្តទុកដាក់មីន ។

ទ្រឹៈ មីនកាលហ្មងមានទម្លាក់គ្រាប់បែកនៅភូមិមីនទេ?

ខនៈ កាលពី?

ទ្រឹៈ មុនខ្មែរក្រហមចូលណា?

ខនៈ ហ្មងសម័យកាលអាមេរិកវ៉ៃហ្មង?

ទ្រឹៈ បាទ!

ខនៈ អូ! អីមិនទម្លាក់ ។

ទ្រឹៈ ទម្លាក់របៀបម៉េច?

ខនៈ ហ្ន៎! ទម្លាក់ខ្លះដាច់ដូចគុនសាំងដូចជីវអីចឹងវាឆេះណា ទម្លាក់មកអីចឹង អាខ្លះគ្រាប់បែកដុះ អីចឹងទៅ ខ្លះឃើញទម្លាក់ដូចគុនសាំងអីចឹងយើងប៉ុណ្ណឹង អីចឹង ។

ទ្រឹៈ មីនកាលហ្មងមានអារម្មណ៍ម៉េចដែរពេលទម្លាក់គ្រាប់បែកនៅភូមិមីន?

ខនៈ ភ័យ មានអារម្មណ៍ខ្លាចប៉ុណ្ណឹង ។

ទ្រឹៈ អ្នកណាគេអ្នកទម្លាក់មីន?

ខនៈ ដឹងអី បើអត់ដឹង ដឹងតែកប៉ាល់ហោះ លើនមេឃហ្មងដឹងអាណាអ្នកទម្លាក់ អត់ដឹងហ្មង ហើយ អត់ដឹង នៅក្នុងហ្មងដឹងតែភ័យខ្លាចតែប៉ុណ្ណឹង ។

ទ្រឹៈ មីនកាលហ្មងមានទាហានប៉ុន្មានក្រុម ប៉ុន្មានពួកនៅក្នុងភូមិយើងបានគេទម្លាក់គ្រាប់បែក?

ខនៈ អត់មានទេ អត់មានប៉ុន្មានចេះតែឃើញទម្លាក់អីចឹងមីនរឿងទាហានមកនៅហ្មងទីតាំងវ៉ៃហ្មង គ្មានទេ ។

ទ្រឹៈ ចុះពេលដែលខ្មែរក្រហមចូលមកភូមិមីនដំបូងយើងមានជីវភាពម៉េចដែលបានធ្វើស្រាវជ្រាវ ជាងមុន ឬក៏ម៉េច ពេលដែលខ្មែរក្រហមចូល?

ខនៈ តាំងពីខ្មែរក្រហមដូច ធ្វើស្រែស្រុវអីជាធម្មតាអីចឹងទៅណា ។

ទ្រឹៈ អីចឹងអត់មានផ្លាស់ប្តូរមុខមាត់ជីវភាពធ្ងន់ធ្ងរអីទេ?

ខនៈ បា! ព្រោះអីខ្ញុំវាទៅក្មេង ខ្ញុំបន្តកលើម្តាយឪពុកអីចឹង ម្លោះហើយអត់ដឹងអីទេ បានខ្ញុំ ប្រាប់ថាអត់ដឹងហ្មងណា ។

ទ្រី: ម៉េចបានមិនចូលខ្មែរក្រហមតាមរបៀបណា កាលហ្នឹងដំបូង?

ខន: ចូលហ្នឹងដូចថា បើយើងមិនចូលធ្វើអាហ្នឹងយើងមិនទៅកងចល័ត មិនធ្លាប់ឮដែរសម័យហ្នឹង នោះ ។

ទ្រី: បាទ!

ខន: ហ្នឹងហើយយើងទៅធ្វើកងចល័តលើកដី រែកដីអីចឹងណា ហើយបើយើងចូលមកមុនគេអីចឹង អាហ្នឹងវាអត់នៅតឹងអីចឹងពេកណា អត់នៅធ្វើកងចល័តកងអី អីចេះ ។

ទ្រី: អីចឹងពេលដែលមិនចូលខាងបដិវត្តហ្នឹងទៅយើងមិនបាច់ចាំធ្វើការក្នុងក្រុមចល័តទេអីចឹង?

ខន: បា! អត់ទេ អាហ្នឹងគេធ្វើភ្នំម៉ូ មន្ទីរក្រសួងអីចឹងទៅណា គ្រាន់តែធ្វើស្រូវនិយាយរួម ជាមួយគេ ។

ទ្រី: អីចឹងពេលដែលយើងធ្វើការនៅក្នុងក្រសួងវារាងស្រាលជាងដែរ?

ខន: ធ្វើស្រូវរួមហូបជាមួយភ្នំហ្នឹង ដាំពោតដាំស្រូវអីចឹង ។

ទ្រី: ស្រាលជាង?

ខន: បា! ហ្នឹងខ្ញុំនៅទំនេរធ្វើអីចឹង ។

ទ្រី: អីចឹងមិនចូលក្រសួងមន្ទីរការងារធ្វើម៉េចខ្លះ?

ខន: ធ្វើស្រូវដាំពោត ដឹកប្រឡាយ ។

ទ្រី: អីចឹងពេលមុនឆ្នាំ៧៥មិនធ្វើអាហ្នឹងដែរ ឬមួយក៏ក្រោយឆ្នាំ៧៥បានធ្វើ?

ខន: ធ្វើម៉េច អើលនំ ណុលរ៉ៃជាមួយអាមេរិកហ្នឹង ហ៊ីននីខ្មែរក្រហមរ៉ៃភ្នំហ្នឹង ហ្នឹងចូលមកគេ ធ្វើស្រែអីចឹងម្តង ។

ទ្រី: ហ៊ីននីក្រោយ៧៥ធ្វើអាហ្នឹងដែរ ឬក៏?

ខន: អាដែលពេលរ៉ៃហើយបាន រំដោះបានភ្នំពេញហើយណោះ?

ទ្រី: បាទ!

ខន: រំដោះភ្នំពេញអាហ្នឹងមកនៅភ្នំពេញ ដូចខ្ញុំប្រាប់កសាងគេធ្វើរោងចក្រសាជាថ្មីអីចឹង ធ្វើ អីចឹង ។

ទ្រី: កាលហ្នឹងអ្នកណាគេអ្នកហៅមិនឲ្យចូលធ្វើបដិវត្ត?

ខន: ខ្ញុំថាតាក្រុយៗហ្នឹង ។

ទ្រី: អ្នកណាគេប្រធានឃុំឬ?

ខន: ចាំ!

ទ្រី: ប្រុស ឬស្រី?

ខន: ប្រុស ។

ទ្រី: កាត់មនុស្សល្អដែរទេ?

ខន: ចាំ! កាត់មានអីកាត់មានដែរ កាត់ស្លាប់បាត់ហើយ ។

ទ្រី: កាត់ប្រាប់យើងយ៉ាងម៉េចទៅដើម្បីឲ្យយើងចូលខ្មែរក្រហមហ្ន៎?

ខន: កាត់គ្រាន់តែជាអីចេះឥឡូវ ចូលធ្វើនេះហ្ន៎គេទៅឬ ចូលធ្វើបដិវត្តន៍គេទៅ យើងទៅ
ណុះក៏ធ្វើការងារប្រមូលផ្តុំដូចតែគ្នាដែរ ហ្ន៎គេនិយាយតែប៉ុណ្ណឹង ជាអីចឹង ។

ទ្រី: អត់មាននិយាយប្រាប់ថា យើងចូលដើម្បីជួយសង្គ្រាមប្រជាជនយើង ឬក៏យើងធ្វើដើម្បី
បម្រើមនុស្សអី ។

ខន: ចាំ! អត់ទេគ្រាន់តែនិយាយប៉ុណ្ណឹង ។

ទ្រី: ពេលដែលពួកខ្មែរក្រហមចូលមកដំបូងគឺជាពួកហ្ន៎ជួយ... ល្អច្រើនដែរឬម៉េច?

ខន: អត់ដឹង! ដូចអត់ដឹង អត់ចាប់អារម្មណ៍ ចាំ! ។

ទ្រី: កាលហ្ន៎ម័នមានបានរៀនវគ្គនយោបាយ សិក្សានយោបាយអប់រំអី?

ខន: អើ! គេចេះតែបង្រៀនដូចថា មាំថ្ងៃៗថ្ងៃអីចឹងម្តងមាំកាលហ្ន៎ ។

ទ្រី: មុន៧៥ណា?

ខន: ក្នុងរបបលន់ ណុលហ្ន៎ណា ។

ទ្រី: បាទ! ពេលខ្មែរក្រហមហ្ន៎?

ខន: អត់មានរៀន ។

ទ្រី: កាលហ្ន៎ម័នមានអារម្មណ៍ដែរជាមួយពួកអ្នកមាន ជាមួយពួកសក្តិភូមិអីណា?

ខន: ខ្ញុំអត់មានអារម្មណ៍ថាម៉េចទេ រឿងអ្នកមានអ្នកក្រកាលហ្ន៎ ។

ទ្រី: ចុះជាមួយពួកចក្រពត្តិនិយមជាមួយពួកអាមេរិកកាំអីម៉េច គេប្រាប់យើងថាម៉េច?

ខន: អត់មានរបាប់ថាម៉េចទេ! គ្រាន់តែដឹងថាវាទម្លាក់គ្រាប់បែកអីចឹងខ្លាចនាំគ្នារត់ទៅ ហើយ
បើយើងចូលមកធ្វើការងារ អ៊ី! រស់ជាមួយអីចឹងដូចថាវាជៀសពីរើសមកកងចល័ត
ជាមួយគ្នាយើងចូលដុតហើយដុតទៅ ធ្វើការងាររួមតែប៉ុណ្ណឹង ដឹងតែអីចឹងម័នរឿងម៉េច
មិនដឹង ។

ទ្រី: មីនចង់និយាយថាការងារដូចគ្នាហ្នឹង ដូចគ្នានិងស្តីការងារហ្នឹង?

ខន: ដូចគ្នាដូចថាយើងនៅឯភូមិ ក៏ធ្វើការងាររួម ហូបបាយរួមអីចឹងឬ ប៉ា! ដល់យើង មកអង្គភាពអីចឹងទៅ ដូចថាវាគួរត្រង់អីចេះ យើងមកអង្គភាពធ្វើការងារក្នុងអង្គភាពឈាន មុខមួយអីចឹងក្នុងមួយគ្រួសារមានកូនមកមួយដូចថាវាគួរក្នុងគ្រួសារនៅក្រោយមាំបែកដែរ ដូចថាមានអ្វីទៅគេអាចយល់យោគយើញអ្នកទៅមួយណាខ្ញុំចង់និយាយអីចឹង ។

ទ្រី: អីចឹងពេលដែលមីន មុនឆ្នាំ៧៥ ពេលដែលគេរៀបចំសហករណ៍ធ្វើការងារធ្វើអីខ្លះ ហូប រួម?

ខន: នៅមូលដ្ឋានហ្នឹងឬ?

ទ្រី: បាទ!

ខន: នៅតាមភូមិហ្នឹងឬ?

ទ្រី: បាទ!

ខន: នៅទេ! នៅហូបតាមអាឡើយតើស ខ្ញុំចេញមកដឹងគេហូបរួមមិនរួម ខ្ញុំអត់ដឹងដែរព្រោះខ្ញុំ មកនៅតាមអង្គភាព គឺហូបរួមអីចឹងមីន ។

ទ្រី: អីចឹងមីនថានៅណុះក៏ធ្វើការរួមហូបរួម?

ខន: ហ្នឹងហើយ! គេលើកឡើងប្រាប់យើងអីចឹងណាមុនហ្នឹងគេយកយើងចេញមកហ្នឹងណា គេ ថាបើយើងមិនទៅឥឡូវនេះ ទោះបីយើងនៅខាងក្រោយហ្នឹងក៏យើង... ។

ទ្រី: ហូបរួមស្តីរួមហ្នឹងបានន័យថាម៉េច?

ខន: យើងដូចថាធ្វើស្រូវបានអីចឹងណា ...ហូបរួម ដូចថាក្នុងមួយកងអីចឹងវាមានគ្នាប៉ុន្មាននាក់ ៣០ នាក់ ហូបបាយរួមជាមួយគ្នាទាំងអស់ ដាំហូបជារួម ។

ទ្រី: អាហ្នឹងម៉េចដែរល្អ ឬក៏អាក្រក់?

ខន: អត់ដឹងដែរប៉ុន្តែតែអីចឹង ដឹងថាយើងចូលមកធ្វើបានធ្វើបានហូបរួមជាមួយគ្នាទៅ សល់ពី ហូបដឹងម៉េច ដឹងយកទៅណា ខ្ញុំអត់ដឹងដែរ ។

ទ្រី: មីនកាលហ្នឹងសប្បាយដែរឬ?

ខន: ប៉ា!

ទ្រី: ហូបរួមអី?

ខន: ហ្ន៎! នៅក្នុងៗអីចឹងអត់ដឹងទេ ចេះតែហូបទៅ ចេះតែនឹកដូះអាវៃដូះដូចតែគ្នាហ្នឹង ប៉ុន
 ដឹងធ្វើម៉េច ចេះតែនៅទៅៗ
 ទ្រី: មិនមានដែលរត់មកដូះទេអីចុង?
 ខន: បា!
 ទ្រី: រត់មកដូះ?
 ខន: ខ្ញុំហ្នឹង អូ! ដែលនៅក្នុងនេះហ្នឹងហើយ អីមិនធ្លាប់តែនឹកដូះរត់ហើយ... ។
 ទ្រី: អីចឹងអាណាស្រួល បើមិនថាពេល...
 ខន: អីចេះដូចយើងអាឡែដូះណា គេថាអត់ទាន់ឲ្យមកអីចឹងណា ។
 ទ្រី: មិនរត់ចេញមកពីណា?
 ខន: ពីមន្ទីរនៅហ្នឹង អង្គភាពនៅហ្នឹង ។
 ទ្រី: អង្គភាពណា?
 ខន: អង្គភាពមន្ទីរ១៧ហ្នឹង ។
 ទ្រី: កន្លែងណា?
 ខន: ហ្នឹងព្រែកស្តីយើងហ្នឹង ហីនឹងខ្ញុំរត់ទៅដូះទៅស្នាក់ស្រុកស្នាក់យើងហ្នឹង នឹកដូះសុំ អត់ហាន
 សុំគេរត់ទៅណា លួចទៅណា ។
 ទ្រី: មិនអាកន្លែងហ្នឹងមិនដាក់ថាអាកន្លែងដែលចូល មូលហេតុដែលចូលបដិវត្តមិននិយាយប្រាប់
 គេណា?
 ខន: បា!
 ទ្រី: មកពីមិននឹកខឹងស្អប់ពួកលអាមេរិកកាំងវ៉ាយាននកម្ពុជាទឹកដីហ្នឹងប្រជាជនកម្ពុជា
 យើង ហីមិនយល់ថាម៉េចដែរ...?
 ខន: អត់ទេ! កាលហ្នឹងចុះរៀនអីចឹងចេះតែដាក់ទៅ ឲ្យតែរួចៗពីមាត់ ព្រោះនៅក្នុងដែរធ្វើ
 ម៉េច និយាយឲ្យតែហើយៗ កាលពីបច្ចុប្បន្នហ្នឹង ចេះតែខ្លាចអាមេរិកកាំងហើយ ខ្លាច
 រឿងគ្រាប់បែកទម្លាក់ ។
 ទ្រី: អីចឹងពួកវាណៈសក្តិភូមិនោះមិន ថាខ្លាចពួកហ្នឹងដែរ?

ខន: ហីចុះដល់ពេល ខ្ញុំសួរឆ្ងល់ សុំសួរវិញចុះ ដល់ពេលបើកវត្តបង្រៀនគេមិនលើកឡើងអំពីសក្តិភូមិជិះជាន់ ចាំ! របបចត្រព្រឹត្តិឃ្លានពាន់ ដូច្នោះហើយគេសួរយើងថា តើមានមតិយ៉ាងម៉េចខ្លះ ហីម្លោះហើយអ្នកឆ្លើយគេចេះតែឆ្លើយជាកំរុ ។

ទ្រី: អីចឹងគេបង្កាបមីនខ្មែរក្រហមប្រាប់មីនរឿងសក្តិភូមិអីហ្នឹង ។

ខន: គេប្រាប់យើងអីចឹងទៅណា ថារបបជិះជាន់សក្តិភូមិ ចុះខ្ញុំនៅក្មេងដែរអីចឹង ខ្ញុំមានទៅដឹងអ្នកណាជិះជាន់ មិនជិះជាន់ ខ្ញុំដឹងតែនៅជាមួយម៉ែឪដឹងតែពីហូប ។

ទ្រី: ចុះប្រជាជន១៧មេសាគេប្រាប់ថាម៉េចខ្លះទៅ?

ខន: ១៧មេសា ប្រជាជនយើងហ្នឹងឬ?

ទ្រី: បាទ! គេប្រាប់ថាម៉េចទៅ ខ្មែរក្រហមបង្កាបមីនថាម៉េចទៅ?

ខន: ប្រជាជនដោះចេញពីភ្នំពេញហ្នឹងឬ?

ទ្រី: បាទ!

ខន: អត់មាននិយាយថាម៉េច ឃើញតែទៅធ្វើការពលកម្មដូចគ្នាអីចឹង ។

ទ្រី: ខ្មែរក្រហមបំផុសឲ្យស្អប់ពួកហ្នឹងឬក៏អត់?

ខន: អត់មានលើករំលឹកថាស្អប់អីទេគ្រាន់តែថា គេប្រជាជនភៀសខ្លួនដឹងតែថាគេអ្នកភ្នំពេញគេស្រណុក ដឹងអីចឹង រឿងថាគេម៉េចៗអត់ ។

ទ្រី: មីនកាលហ្នឹងមីនទទួលស្គាល់ថាមីន គេបង្កាបមីនឲ្យស្អប់ពួកវណ្ណៈសក្តិភូមិ ស្អប់មីនទទួលស្គាល់ថាកាលហ្នឹងយើងស្អប់មែនទេ?

ខន: គេមានលើកឡើងនា ខាហករណ៍ថាគេលើកឡើងថាវណ្ណៈអស់នេះ ខាហករណ៍ថាវណ្ណៈសក្តិភូមិ គេជិះជាន់អ្នកត្រីក្រយើងណាស់ ហ្នឹងហើយគេធ្វើជាមេរៀនឲ្យយើងរំលឹកថាត្រូវស្អប់ពួកហ្នឹងណា វណ្ណៈហ្នឹងជិះជាន់អ្នកត្រីក្រ អីចឹងគេលើកឡើងពីរៀនអីចឹងណា ដល់ពេលយើងឆ្លើយវិញ អាហ្នឹងយើងឆ្លើយថាអីចឹង... ។

ទ្រី: ប៉ុន្តែចិត្តយើងណា?

ខន: ចុះបើនៅក្នុងរបបហ្នឹង គេបង្រៀនអីចឹងហើយ យើងមានខួរក្បាលណារបបថ្មីណាចូលអត់ទេ ដូច្នោះនៅក្នុងរបបហ្នឹងអីចឹងឬ ដូចយើងសព្វថ្ងៃអីចឹង ។

ទ្រី: ត្រូវ! យល់ៗ

ខន: ចាំ! អាហ្នឹងនៅក្មេងអីចឹង ។

ទ្រី ចុះដល់ពេលឥឡូវវិញមិនយល់ថាការនិយាយហ្នឹងត្រូវ ឬក៏ខុស?

ខនៈ ឥឡូវខ្ញុំនឹកឃើញអីចឹង នឹកឃើញថាយើងស្អប់វណ្ណៈជិះជាន់ហើយ បើគេមានអីចឹង ហើយដឹងធ្វើម៉េច គេរកបាន គេមិនមាន ហើយយើងអ្នកធ្វើស្រែចេះតែធ្វើ ប៉ុន្តែគ្រាន់ថា របបយើងបានរបស់របបលក់វាថែកអីចឹងទៅណា ចេះតែនឹកឃើញវាស្តាយរបស់អីចឹង វិញទៅ មានទៅនឹកឃើញអ្នកណាជិះជាន់...សើច...

ទ្រី អីចឹងមិនអត់ដែរពូ គេប្រជុំថាអូយ! ជួយសីហនុ ជួយអីឲ្យបានចូលស្រុកវិញទេ?

ខនៈ អត់! អាហ្នឹងខ្ញុំរត់ទៅបាត់ហើយ មានទៅជួយ... ។

ទ្រី ពេលមិនរត់មកដុះពីមន្ទីរ១៧ហ្នឹង អត់មានអ្នកណាធ្វើបាបមិនអីទេ ។

ខនៈ អត់ទេ! រត់ទៅគេទៅហៅមកវិញមក គេទៅប្រាប់ថាទៅកន្លែងវិញ ខ្ញុំមកវិញមក ។

ទ្រី មិនកាលហ្នឹងម៉េចបានមានហេតុការណ៍ទម្លាក់គ្រាប់បែក ហេតុម៉េចបានមានការប្រយុទ្ធ គ្នា?

ខនៈ អត់ដឹងគ្រាន់ដូចថាកប៉ាលហោះ ហោះមកយកការ ហ្នឹងខ្ញុំវានៅស្ទើរដែរទេ កប៉ាលហោះ មកយកការអីចឹងទៅ ហើយបន្តិចឃើញអាកប៉ាលហោះហ្នឹងមកទម្លាក់ទៅ អីចឹងបានជា ឆ្ងល់ដែរមិនដឹងជាទម្លាក់រឿងអី វាចេះតែអ្នកស្រុករត់ចូលត្រង់សេហ្នឹងទៅ ។

ទ្រី រហូតដល់សព្វថ្ងៃហ្នឹងមិនយល់ទេ ម៉េចអីចឹង?

ខនៈ ខ្ញុំដូចជាអត់ចាប់អារម្មណ៍យល់ថាម៉េច ខ្ញុំអត់មានចិត្តនឹកឃើញអី នឹកឃើញតែប្រកបមុខ របបរកស៊ី ។

ទ្រី មិនកាលហ្នឹងគេមានបង្រៀន ខ្មែរក្រហមមានបង្រៀនយើង ថាអូ! សិទ្ធិនារីសិទ្ធិបុរស យើងស្មើគ្នា?

ខនៈ ចេះតែលើកដែរតើស ។

ទ្រី គេនិយាយថាម៉េចខ្លះ?

ខនៈ គេគ្រាន់តែនិយាយថាបុរសយើង សម្រេចការងារបាន យើងស្រីក៏អាចមានលទ្ធភាព និយាយតវ៉ាដែរ ដូចគ្នាអីចឹងទៅណា... ។

ទ្រី អាហ្នឹងអីចឹងមែនឬមិនកាលហ្នឹង ប្រុសធ្វើអីក៏បានស្រីធ្វើដែរ?

ខនៈ ចា! ហ្នឹងហើយវាគ្រាន់តែលើកឡើងអីចឹងថា បុរសអាចសម្រេចការងារបាន យើងស្រីក៏ អាចធ្វើបានដែរ គេលើកឡើងតែប៉ុណ្ណឹង ។

បង្រៀមវិទ្យាល័យសាសនាភ្នំពេញ

សម្ភាសន៍ជាមួយ ឆេង សារកៀន នៅភូមិក្បាលជ្រោយ
ឃុំពោធិ៍បាន ស្រុកកោះធំ ខេត្តកណ្តាល
ថ្ងៃទី១៣ ខែសីហា ឆ្នាំ២០០២

ទ្រឹះ ម៉ឺនឆ្នាំហ្នឹងអាយុប៉ុន្មានហើយម៉ឺន?

ភ្លឺះ ខ្ញុំជាង៤០ ហើយ ។

ទ្រឹះ ៤០ ប៉ុន្មានទៅ?

ភ្លឺះ ៤៦ ហើយ ។

ទ្រឹះ ម៉ឺនកាលពីជំនាន់ខ្មែរក្រហមពួកមានទម្លាក់គ្រាប់បែក ភូមិក្នុងអីហ្នឹង? កាលពីជំនាន់មុនខ្មែរក្រហមនៅក្នុង

ភ្លឺះ កាលពីជំនាន់ខ្មែរក្រហម៧/៣ទម្លាក់គ្រាប់បែកហ្នឹង ប្រេង២ ។

ទ្រឹះ ម៉ឺន! ចុះពេលហ្នឹងមានកងទ័ពនៅក្នុងភូមិបានទម្លាក់គ្រាប់បែកហ្នឹង?

ភ្លឺះ ដូចអត់មានផង ប៉ុន្តែទម្លាក់មកមិនដែលទម្លាក់ចំភូមិទេច្រើន...

ទ្រឹះ ម៉ឺនកាលហ្នឹងកើតជា នៅភូមិហ្នឹងម៉ឺន?

ភ្លឺះ បា!

ទ្រឹះ ភូមិអីហ្នឹង?

ភ្លឺះ ភូមិល្អៅ ពីដើមគេភូមិក្បាលជ្រោយ ។

ទ្រឹះ ហីកាលហ្នឹងពេលដែលម៉ឺនកើតជាមក ម៉ឺនឃើញកងទ័ពចូលមកក្នុងភូមិយើង កងទ័ពហ្នឹងទ័ពស្តី?

ភ្លឺះ កាលហ្នឹងច្រើនមិនដឹងទ័ពខាងខ្លះទេ... ។

ទ្រឹះ ម៉ឺនកាលហ្នឹងចេញពីផ្ទះទៅធ្វើជាមួយខ្មែរក្រហមអាយុប៉ុន្មាន?

ភ្លឺះ អាយុ១៥ឆ្នាំ ។

ទ្រឹះ កាលហ្នឹងឆ្នាំណាម៉ឺន?

(ស្រី ១៧)

ភ្លឺន: ខ្ញុំចេញទៅឆ្នាំ៧៣ ។

ទ្រី: ម៉េចបានកាលប្បុរសបានម៉ែនទៅម៉ែន?

ភ្លឺន: បា!

ទ្រី: ម៉េចបានម៉ែនចេញកាលប្បុរស រឿងរ៉ាវវាអាចបានម៉ែនម៉ែនចេញទៅ?

ភ្លឺន: ដូចមិនដឹងមានរឿងអីដឹង សើច...

ស្រី: គេឲ្យចេញក៏ចេញ ។

ភ្លឺន: គេឲ្យទៅមុនដំបូងគេថាយើងមិនហានទៅមុខហ្នឹងគេ យើងទៅតែលក់ដូរទៅ ត្រឹមពាណិជ្ជ
ពាណិជ្ជ នៅក្នុងភូមិទេ ។

ទ្រី: ម៉ែនកាលប្បុរសគេប្រាប់ម៉ែនអីចឹង ម៉ែនក៏សម្រេចចិត្តចូលទៅ?

ភ្លឺន: សម្រេចចូលទៅទៅ ។

ទ្រី: ម៉ែនកាលប្បុរសសប្បាយចិត្តចង់ចូលដែរ កាលប្បុរសចង់ចូលដែរ?

ភ្លឺន: អត់! អត់មានចង់ចូល ប៉ុន្តែនា ទឹកកាលប្បុរស បើមិនទៅក៏គេនៅតែហៅទៅ ហើយ
ឃើញថាធ្វើការងារជិតហើយ ទៅៗ ទៅរវល់តែរត់មកដូរ ។

ទ្រី: កាលប្បុរសអ្នកណាអ្នកហៅហើយឲ្យចូល មកប្រាប់យើងអីចឹងម៉ែន?

ស្រី: កាលជំនាន់ប្បុរសខ្លួនចង់តែសាប ។

ភ្លឺន: គេអ្នកប្រាប់ប្បុរសគេស្លាប់អស់ហើយ ។

ទ្រី: ប្រធានភូមិ ប្រធានឃុំឃ្នកម៉េច?

ភ្លឺន: ប្រធានតំណាងនារីសង្កាត់ ប៉ុន្តែស្លាប់បាត់ហើយ បង... ប្បុរសស្លាប់បាត់ហើយ ។

ទ្រី: ឈ្មោះអី យ៉ូនប្បុរសមែនទេ?

ភ្លឺន: ទេកាលប្បុរសបងសាមុត ប៉ុន្តែបងយ៉ូនក៏មក ឈ្មោះយ៉ូន ។

ស្រី: ប៉ុន្តែសាបអស់ហើយប្បុរស ។

ភ្លឺន: ប៉ុន្តែសាបអស់រលីញហើយ ហ្នឹងវាប្បុរសថាឈ្មោះយ៉ូន ។

ទ្រី: ម៉ែនកាលប្បុរសម៉ែនដាក់នៅក្នុងប្រវត្តិរូប ថាមូលហេតុដែលខ្ញុំចូលបដិវត្តដោយសារខ្ញុំចង់រំដោះ
ខ្លួនពីការភាបសង្កត់ ដូចថារបស់វាសុំឲ្យផុតពីការជិះជាន់របស់វាឈ្នះសត្តិភូមិ?

ភ្លឺន: ធ្វើការងារភូមិទៅ... ។

ទ្រី: ម៉ែនប្រាប់គេថាអីចឹងម៉ែន?

ភ្ញីន: ប្រាប់គេថាអីចឹងហើយ?

ទ្រី: អីចឹងមិនដាក់អីចឹងដែរ ព្រោះកាលហ្នឹងមិនសប្បាយចិត្តនឹងរំដោះប្រជាជនអី មែនឬក៏ យ៉ាងម៉េច?

ភ្ញីន: សប្បាយចិត្តរំដោះអីចឹងមែនឬទៅមិនដឹងទៅធ្វើអីទេ សើច... ។

ទ្រី: អីចឹងមិនសប្បាយចិត្តហ្នឹងចូលដែរព្រោះមិនចង់រំដោះប្រជាជន ហើយចូលទៅអាចរំដោះ ប្រជាជនបាន ចង់ចូលដែរកាលហ្នឹង?

ភ្ញីន: កាលហ្នឹងគេសួរយើងអីចឹងឲ្យឆ្លើយ តើយើងស្មោះត្រង់ហ្នឹងអត់ គេសួរយើងហ្នឹងណា ហើយយើងឆ្លើយខុសពីអីចឹង ថាយើងអត់ស្មោះត្រង់នឹងគ្នា ថាអីចឹងណា ។

ទ្រី: ចុះគេប្រាប់មិនថាម៉េចខ្លះ ជាបក្រពត្តិឬម៉េចបានយើងឆ្លើយអីចឹង?

ភ្ញីន: គេប្រាប់ខ្ញុំថាពីរឿងសក្តិភូមិធានយុទ្ធ រកស៊ីកាបសង្កត់ប្រជាជននឹងណា ។

ទ្រី: អីចឹងមិនខឹងគេដែរទេមិន ពួកអ្នកមានអ្នកអីហ្នឹង?

ភ្ញីន: កាលហ្នឹងអ្នកណាដូចអ្នកណា ដូចមិនដឹងគេខឹងអ្នកណា ធម្មតា ។

ទ្រី: ពេលដែលមិនគេបង្កបញ្ហាមិនឲ្យស្អប់ឲ្យស្អីហ្នឹងអារម្មណ៍របស់មិនម៉េចដែរជឿតាមគេមែន ស្អប់មែនឬក៏ម៉េច?

ភ្ញីន: ចេះតែជឿគេហើយថាគេល្អ មិនដឹងថាគេល្អ អាក្រក់មិនដឹងដែរ ។

ទ្រី: អីចឹងពេលដែលពួកខ្មែរក្រហមចូលមក មិនថាតែខ្មែរក្រហមល្អចង់ជួយអ្នកក្រ?

ភ្ញីន: បា!

ទ្រី: អីចឹង?

ភ្ញីន: ចុះបើគេឃោសនាថា មករំដោះប្រជាជន គេឃោសនាគោលជំហរឲ្យយើង ។

ទ្រី: គេនិយាយដាច់ខ្លះអាជ្ញើអ្នកក្រអ្នកមានអីហ្នឹង?

ភ្ញីន: សើច...គេគ្រាន់ថាអីចឹង យើងមិនដឹងថាជឿគេរបៀបម៉េច ។

ទ្រី: មិនកាលហ្នឹងពេលដែលខ្មែរក្រហមនិយាយអីចឹងតើគេធ្វើអីចឹងមែនឬ ជួយអ្នកក្រជួយអី ជួយមែនទេឬ?

ភ្ញីន: កាលមាំជំនាន់ហ្នឹងមិនទាន់ឃើញបានថាជួយអីដឹង ប៉ុន្តែគ្រាន់ថាតែគេឃោសនាអីចឹងណា ខ្ញុំវាភ្លេចដែរហើយ ខ្ញុំវាស្ទើរភ្លេច... ។

ទ្រី: មិនចង់និយាយថាម៉េចឃោសនាហ្នឹង?

គេឃោសនា

ភ្ញីន: ដូចជាគេថា ដែលគេមករំដោះប្រជាជន គេមកជួយធ្វើសង្គ្រាមអីចឹងណា ។

ទ្រី: អីចឹងម៉ីដៀវដែរពេលហ្នឹង?

ភ្ញីន: គេដឹកនាំ ខ្ញុំចេះតែដៀវតាមហ្នឹងទៅ មាំជំនាន់ហ្នឹងមិនថាអ្នកណាអ្នកណាទេ នៅក្រោមការដឹកនាំរបស់គេ ។

ទ្រី: គេអត់មាននិយាយថាមកជួយរំដោះសីហនុអីគេ?

ភ្ញីន: អត់មាននិយាយទេ គេនិយាយរំដោះប្រជាជន ។

ទ្រី: វាចុះគេមាននិយាយពីទាហានលន់ ណុល ម៉េចមួយអីចុះពីអីទេ?

ភ្ញីន: អត់! ខ្ញុំនៅតូចខ្ញុំមិនដឹង ។

ទ្រី: គេមាននិយាយពីទាហាន លន់ ណុល ពីទាហានអាមេរិកកាំដីអីទេ?

ភ្ញីន: អត់ដែរជួបព្រោះខ្ញុំនៅ ថាទៅលក់ដូរហ្នឹង ដូចថាទៅលក់ដូរក្បែរ មិនសូវដឹងអី មាំជំនាន់ហ្នឹងអត់ដឹង ។

ទ្រី: ម៉ីដ! ហ្នឹងទម្លាក់គ្រាប់បែកនៅភូមិទម្លាក់របៀបម៉េច?

ភ្ញីន: ទម្លាក់អីចឹងមែនគ្រាប់បែក ប៉ុន្តែអត់ដែរចំភូមិដង បេឌ២វាច្រើនចាក់ទៅក្នុងព្រៃ ។

ទ្រី: អីចឹងកាលហ្នឹងខ្លាចដែរឬអត់សូវអីទេ?

ភ្ញីន: និយាយមិនខ្លាចម៉េច គ្រាប់បែកមកពីលើហើយនិយាយមិនខ្លាចអាម៉េច ។

ទ្រី: អ្នកណាគេទម្លាក់គ្រាប់បែកហ្នឹង?

ភ្ញីន: មិនដឹងដែរ អត់ដឹងខាងណាទេ អត់ស្គាល់ ។

ទ្រី: ចុះខ្មែរក្រហមនិយាយថាជួយប្រជាជនរំដោះប្រជាជន ហ្នឹងវិកម្មេចពួកអ្នកទម្លាក់គ្រាប់បែកហ្នឹងមែនទេ?

ភ្ញីន: ដឹងវិវាងណាទេ ខ្ញុំវានៅស្ទើរដែរវាមិនចាំ ។

ទ្រី: ម៉ីដអត់ដឹងម៉ីដឬ?

ភ្ញីន: អត់!

ទ្រី: ឬក៏អត់ចាំ?

ភ្ញីន: វាអត់ចាំ អត់ដឹងវាទម្លាក់ហ្នឹងមិនដឹងពួកណាអីពួកណា ។

ទ្រី: ម៉ីដកាលហ្នឹង ម៉ីដចូលខ្មែរក្រហម ម៉ីដអត់ឲ្យទៅរៀនទៅសូត្របំពាក់បំប៉ននយោបាយអីទេ?

ខ្ញុំស្រឡាតែងតែច្រឡំគ្នា

ភ្ញី: អត់! ទៅតែធ្វើការងារធម្មតា មិនដឹង ។

ទ្រី: អីចឹងពេលណា ដែលមិនព្រួយបារម្ភក្នុងនិយម វណ្ណៈដឹងជាអី មិនដឹងទេ?

ភ្ញី:ភ្លេចអស់ហើយដឹងណាណីទេ មិនចាំព្រោះកាលហ្នឹងវាលី ឈឺធ្ងន់ពេករឿងអីចឹងមិនដឹង ។

ទ្រី: ខ្មែរក្រហមមានប្រាប់ថាអូ! បុរសហ៊ីស្ត័រមានសិទ្ធិស្មើគ្នាអី?

ភ្ញី: កាលហ្នឹងប្រាប់ហើយ បុរស ឆារីគេយកសិទ្ធិស្មើគ្នា ដើម្បីឲ្យឆារីទៅធ្វើការងារស្មើគ្នា យុវជនណា ។

ទ្រី: មិនគិតថាល្អទេអាការដែលចង់ស្រី និងបុរសធ្វើការដូចគ្នា មានសិទ្ធិស្មើគ្នា?

ភ្ញី: មានអីល្អ បើស្រីគ្មានខ្សោយ ហ៊ីឲ្យធ្វើការងារស្មើគ្នាអីចឹង ប៉ុន្តែជមន់ហ្នឹងវាធ្វើចេះតែធ្វើទៅ បើមិនធ្វើវាចេះតែខូចគេណា ។

ទ្រី: មិនអាពេលដែលមិនចូលលក់ដូរឲ្យខ្មែរក្រហមហ្នឹង ធ្វើការឲ្យខ្មែរក្រហមហ្នឹងវាល្អអាម៉េចស្រួលអាម៉េច ពីបុរសអីអាម៉េចការងារអី?

ភ្ញី: ដូចអត់មាននីពិបាកដង គេយកមកឲ្យលក់ចេះតែលក់ទៅលក់សព្វ លក់គ្រប់គំរាំងពី...ស្ត បីចេងអីចឹងទៅ អត់មានពិបាកអី ត្រូវណាគេយកដំណាំគេយកបន្លែ ផ្លែឈើអីយកមកលក់ទៅ សព្វគ្រប់ដឹងស្តីជាស្តីទេ ។

ទ្រី: អីខ្លះម៉ឺង បន្ត បន្តកអី ស្តីខ្លះទៀត?

ភ្ញី: មានសព្វ គំរាំងពីក្រណាត់ គំរាំងពីអីហ្នឹង ក្រណាត់ទាំងក៏ អីចឹង ។

ទ្រី: ខោអាវ?

ភ្ញី: ខោអាវអត់មានទេ មានតែក្រណាត់ ក្រណាត់សព្វមុខទៅ គេយកមកវាស់លក់ទៅ ។

ទ្រី: ស្តីម៉ឺង ស្តីទៀតទៅ?

ភ្ញី: មានទាំងពីអប្រោះដេរ មានស្ត បីចេង ទឹកត្រីអី ស្បៀងអី អំបិលលក់សព្វ ដូចយើងលក់ចាប់ហួយអីចឹង ។

ទ្រី: អីចឹងម៉ឺងអ្នកលក់ដូរឲ្យខ្មែរក្រហម?

ភ្ញី: អត់ទេ! លក់ឲ្យប្រជាជនក្នុងភូមិហ្នឹង ។

ទ្រី: ប៉ុន្តែយកលុយឲ្យខ្មែរក្រហមណា?

ភ្ញី: អី! ដឹងយកលុយឲ្យខ្មែរក្រហម ដឹងយកអីផង គេថារដ្ឋៗដឹងរដ្ឋអីសើច...ជំនាន់ហ្នឹងដូច
គ្មានខ្មែរក្រហមឯណាគ្រាន់តែលក់ មិនទាន់មានខ្មែរក្រហមទេកាលហ្នឹង គ្រាន់តែលក់យក
គេថាលក់ឲ្យលុយរដ្ឋណា ដូចថាទំនិញរបស់រដ្ឋណា ។

ទ្រី: ពេលដែលមីនចូលភ្នំហ្នឹងមីនធ្វើអីគេ?

ភ្ញី: លក់ហ្នឹង ។

ស្រី: ហើយគេឲ្យប្រាក់ខែទេ?

ភ្ញី: មានប្រាក់ខែស្អី! បានតែមាំហូបតែបាយ... ។

ទ្រី: អីចឹងមីនបានលុយដែរ?

ភ្ញី: អត់!

ទ្រី: នេះ! និយាយលក់ហ្នឹងទទួលលុយមកឬ?

ភ្ញី: លក់ហ្នឹង!

ទ្រី: លក់ឲ្យគេ ដូចជាដូរជាអី?

ភ្ញី: លក់ហ្នឹង ដូចថាយើងលក់អីចឹងទៅ មានគេ គេទទួលលុយផ្សេងទៅណា យើងគ្រាន់ថាជា
កម្មកររបស់គេលក់ត្រង់ហ្នឹងណា ។

ស្រី: គេគ្រាន់តែប្រើឲ្យលក់ឲ្យគេណា ។

ភ្ញី: គេគ្រាន់តែប្រើឲ្យលក់ណា ប៉ុន្តែលុយកាក់គេកាន់កាប់ យើងអត់ប៉ះទេ ហើយលក់ហ្នឹងមិនមែន
លក់ឲ្យខ្មែរក្រហមណា កាលហ្នឹងជំនាន់ហ្នឹងអត់មានខ្មែរក្រហម លក់ឲ្យប្រជាជនទូទៅនៅ
ក្នុងភូមិ ប្រជាជនណាក៏ទៅទិញដែរ ។

ទ្រី: ចុះពេលដែលរបបខ្មែរក្រហមមីនធ្វើវិញ?

ភ្ញី: របបខ្មែរក្រហមខ្ញុំនៅរោងចក្រ របបខ្មែរក្រហមខ្ញុំនៅកសាងសំណង់នៅបឹងស្រយ៉ាបនៅ
ខាងណោះទទួលគោក ទល់មុខរោងចក្រ...កាលហ្នឹងគេហៅរោងចក្រអូរមួយ ។

ទ្រី: មីនកាលហ្នឹងចូលធ្វើបដិវត្តហ្នឹងឆ្នាំ១៩៧៣ឬ?

ភ្ញី: ៧៣ចូល ។

ទ្រី: អីចឹងមីនចេញពីផ្ទះឆ្នាំហ្នឹងដែរ?

ភ្ញី: ចេញឆ្នាំហ្នឹង ប៉ុន្តែចេញនៅជិតហ្នឹងណា ។

ទ្រី: ពេលហ្នឹងមីនធ្វើអី?

ភ្ញីន: បា!

ទ្រី: ពេលមីនចេញពីភូមិជិតៗ ហ្នឹង ចេញពីផ្ទះជិតៗ នៅក្នុងភូមិហ្នឹងធ្វើអីគេ?

ភ្ញីន: លក់ហ្នឹង! ពីដើមគេហៅពាណិជ្ជរដ្ឋ ។

ទ្រី: អីចឹងមីនពេលធ្វើការដំបូងចេញពីភូមិហ្នឹង មុនដំបូងនៅជិតៗទេ ដល់ក្រោយមកបានចេញ ទៅឆ្ងាយ ឆ្នាំ៧៥ បានចេញទៅនៅឆ្ងាយ ។

ភ្ញីន: ឆ្នាំ៧៥ បានចេញទៅនៅរោងចក្របឹងស្រយ៉ាបខាងកើតពោធិ៍ចិនតុងហ្នឹង ។

ទ្រី: អីចឹងមីនក្រៅពីលក់ដូរអត់មាន អត់មានធ្វើដាំដុះដំណាំ បង្កបង្កើនដល់អីទេ?

ភ្ញីន: បា!

ទ្រី: លក់តែដូររហូត?

ភ្ញីន: លក់!

ទ្រី: មីនពេលដែលលក់ដូរនៅភូមិហ្នឹង ប្រុសហ៊ីស្រីមានធ្វើការជាមួយគ្នាដែរ ឬក៏មានប្រុស ដោយប្រុស?

ភ្ញីន: ដូចជាក្នុងម៉ាមន្ទីរពាណិជ្ជមួយ គេឲ្យប្រុសម្នាក់ហ្នឹងសម្រាប់ធ្វើការងារធ្ងន់ដូចជា រែកទឹកត្រី ដូចជាម៉ាកដុន៣០ លីត្រ រែកទៅយកទៅចាក់ពាងអីចឹងទៅ ស្រីៗ គេអង្គុយលក់អីទៅ ។

ទ្រី: អីចឹងនៅអីរស់នៅអីជាមួយគ្នាអីចឹងទៅ?

ភ្ញីន: នៅជាមួយគ្នាស្រី៣នាក់ ប្រុសម្នាក់ ។

ទ្រី: មីនកាលហ្នឹងបានមកផ្ទះលេងដែរឬ ពេលនៅលក់ដូរអីហ្នឹង?

ភ្ញីន: ពេលលក់ដូរជិតអីចឹងចេហតែមកលេងហើយ ហ៊ីទៅឆ្ងាយចេះតែលួចរត់មកផ្ទះ ។

ទ្រី: ពេលមីននៅភ្នំពេលនៅតែរត់មកផ្ទះដែរឬ?

ភ្ញីន: នៅមក!

ទ្រី: មីនគេអត់ធ្វើបាបមីនចេះទេ ឬខ្មែរក្រហម ពេលរត់មកអីចឹង?

ភ្ញីន: គេមិនធ្វើបាបយើងទេ ប៉ុន្តែគ្រាន់ថាដឹងយើងមកលេងផ្ទះញឹកអីចឹងគេបញ្ជូនយើងឲ្យចេះតែ ទៅឆ្ងាយទៅៗ ។

ទ្រី: អត់គេអត់មានប្រាប់យើងថា អូ! មិនបាច់គិតកូដុះសម្បែងអីទេ គេសុខសប្បាយទេ?

ភ្ញីន: គេប្រាប់ដែរ គេថា មិនបាច់គិតកូទេមែនមានគេជួយក្រោយៗហើយ ។

ទ្រី: ចុះមីនពេលគេប្រាប់អីចឹងម៉េចដែរ?

ភ្លឺន: ប្រាប់អីចឹងប៉ុន្តែអារម្មណ៍នៅតែនឹកមែនីកឌី ។

ទ្រី: អីចឹងគេអត់ចង់ឲ្យយើងរស់នៅជាមួយគ្នា ចង់ឲ្យបំបែកបំបាក់គ្នាឬ?

ភ្លឺន: គេមិនចង់ឲ្យយើងមកដុះជួបមែនឌី ចង់ឲ្យយើងនៅធ្វើការឲ្យគេទៅណា ។

ទ្រី: អាហ្នឹងល្អទេម៉ែន?

ភ្លឺន: ថាម៉ែច?

ទ្រី: អាការមិនឲ្យយើងមកដុះ នៅតស៊ូហ្នឹងរហូត ។

ភ្លឺន: ថាអូ! បើចិត្តយើងចង់នឹកមែនឌីហើយ ហ៊ីគេចេះតែកំហុកឲ្យយើងរៀនការងារជំនាន់ហ្នឹង ។

ទ្រី: ម៉ែអត់ដែរទៅសមរម្យមុខទេអីចឹងនៅតែក្រោយរហូត?

ភ្លឺន: អត់! អត់ស្គាល់សមរម្យម៉ែចផងទេ សើច...ខ្លាចយ៉ាងនេះ តែឆាប់ៗរហូតហើយ ដោយសារតែខ្លាចហ្នឹងហើយ បានសុខចិត្តទៅលក់ដូរនៅនេះអត់ទៅណា ។

ទ្រី: ម៉ែកាលហ្នឹង ស្រីនៅក្នុងរបបខ្មែរក្រហមគេយកចិត្តទុកដាក់ដែរ?

ភ្លឺន: កន្លែងគេផ្សេងខ្ញុំមិនដឹងដែរ បើកន្លែងខ្ញុំអត់មានធ្វើបាបដែរ ។

ទ្រី: ម៉ែកាលហ្នឹងមានបានទៅរៀនទៅអំណាចកាលពីនៅក្មេង?

ភ្លឺន: រៀនអក្សរ រៀនក្នុងសាលា?

ទ្រី: បាទ!

ភ្លឺន: បាទ ។

ទ្រី: អានបាទម៉ែន?

ភ្លឺន: អានបាទ ។

ទ្រី: ម៉ែកាលហ្នឹងដល់ក្រោយមកទៀតមានដែរឃើញ ឬក៏ទង់បដិវត្តន៍របស់ខ្មែរក្រហម សៀវភៅនយោបាយខ្មែរក្រហមអី?

ភ្លឺន: អត់!

ទ្រី: ម៉ែមានព្រឹទ្ធស្រាវរបស់ខ្មែរក្រហមអីទេកាលជំនាន់ហ្នឹង?

ភ្លឺន: ព្នៗហើយ ប៉ុន្តែមិនដឹងគេស្រាវស្រង់ មិនសូវយល់ចិត្តទុកដាក់ អត់ ។

ទ្រី: ចុះគេមានបង្រៀននាំយើងប្រៀនចំរៀនបដិវត្តន៍ខ្មែរក្រហមអីទេ?

ភ្លឺន: អត់!

ទ្រី: ម៉ែកាលមានដែលពួកគេប្រៀនអីដែរចំរៀនអស់ហ្នឹង?

ភ្ញី: អត់...

ទ្រី: មីន! កាលមីនធ្វើការនៅភូមិហ្នឹងអ្នកណាគេធ្វើប្រធានយើង លក់ដូរ លក់អីភូមិហ្នឹង អ្នកណាគេធ្វើប្រធាន?

ភ្ញី: និយាយរឿងប្រធានភូមិ?

ទ្រី: អត់ទេ! អ្នកគ្រប់គ្រងមីននៅកន្លែងលក់ដូរ?

ភ្ញី: បងហុង គាត់ស្លាប់ហើយ ចុះពីបងហុង មកបង ផេង ។

ទ្រី: ស្រីឬ?

ភ្ញី: ស្រី! ស្លាប់អស់រលីញហើយ ។

ទ្រី: មនុស្សល្អដែរទេឬក្មេងហ្នឹង?

ភ្ញី: មនុស្សល្អ ប៉ុន្តែស្លាប់អស់ហើយ កាំងទៅមិនដែរជួបប្រទះរឿងអាក្រក់ៗសោះ កន្លែងគេ មិនដឹង កន្លែងខ្ញុំអត់ ។

ទ្រី: មីនអត់ដែលមានពួកអ្នកណាសម្លាប់មនុស្សអីទេពេលមីនធ្វើការជាមួយខ្មែរក្រហមនៅកន្លែង ភ្នំពេញណា?

ភ្ញី: អត់! ដឹងតែធ្វើ មិនដែលឮពីរឿងថាអ្នកណាសម្លាប់អ្នកណាអត់ ដល់ពេលគាត់សម្លាប់រួច ហើយបានមាន ។

ទ្រី: មីនហូបចុកអីគ្រប់គ្រាន់គួរសម?

ភ្ញី: ហូបចុកអីគ្រប់គ្រាន់ទេ ពួកកន្លែងខ្ញុំកន្លែងក្រសួងកសិកម្មហ្នឹងហូបចុកអត់ស្ងួរដែរ ។

ទ្រី: មីនកាលហ្នឹងមីនទៅភ្នំពេញឆ្នាំ៧០ ប៉ុន្មាន ។

ភ្ញី: ៧៥ ។

ទ្រី: មីនដំបូងធ្វើអីពេលទៅដល់ភ្នំពេញ មានដុះដុះលាងដុះ...?

ភ្ញី: នៅភ្នំដំបូងគេឲ្យនៅត្រឹមតាខ្មៅ គេឲ្យលាងបោសសំអាតណាដូចដុះប្រជាជនគេជម្លៀស ចេញមកអស់ណា ជម្លៀសចេញមកអស់អីចឹងនៅតែដុះអីចឹងគេបោសសំអាតសំរាមស្អីៗ ហ្នឹងកុំឲ្យមាននៅលើដុះហ្នឹងណា ។

ទ្រី: ហើយបន្ទាប់ទៀត?

ភ្ញី: ហើយបន្ទាប់មកទៀត គេឲ្យខ្ញុំមកនៅរោងចក្រកសាងសំណង ។

ទ្រី: ប៉ុន្មានខែនៅបោសដុះបោសអីហ្នឹង?

ភ្ញីន: មួយឆ្នាំដែរ ដល់ម៉ែខ្ញុំទៅលេងខ្ញុំមកតាមម៉ែខ្ញុំ គេទីងខ្ញុំអត់ឲ្យនៅហ្នឹង គេឲ្យទៅទៀតទៅ ។

ទ្រី: បន្ទាប់មកគេឲ្យទៅទៀតទៅដល់ណា?

ភ្ញីន: ទៅនៅក្រសួងកសិកម្ម នៅតែកសាងសំណង់រោងក្រហ្នឹង ។

ទ្រី: អីចឹងមីងនៅហ្នឹងប្រហែលបានប៉ុន្មានឆ្នាំ ធ្វើរោងក្រហ្នឹង?

ភ្ញីន: នៅរោងក្រហ្នឹងប្រហែលជាប់៣ឆ្នាំដែរ បានរើចេញ ។

ទ្រី: ការងារនៅហ្នឹងស្រួលទេអត់អីទេ សប្បាយទេ?

ភ្ញីន: ការងារនៅរោងក្រហ្នឹងមានអី គេចែកជាក្រុមៗ មានក្រុមបូកអីចឹងទៅ មានម៉ាស៊ីន លាយសំណង់ពីចឹងទៅ មានក្រុងដេញដូរ មានខ្លះលាងថ្ម ។

ទ្រី: ប្រធានមីងអត់អីទេឈ្មោះអី?

ភ្ញីន: ប៉ុនគេនៅឆ្ងាយ ។

ទ្រី: មនុស្សល្អទេ?

ភ្ញីន: មនុស្សល្អទេ ។

ទ្រី: ស្រី ឬប្រុសមីង?

ភ្ញីន: គេនៅខាងទុក្ខដ្ឋានស្រី ។

ទ្រី: ឈ្មោះអីទេ?

ភ្ញីន: នារី! ឈ្មោះអីទេភ្លេចហើយ ។

ទ្រី: ធ្វើការពីម៉ោងប៉ុន្មានដល់ម៉ោងប៉ុន្មានចេញចូល?

ភ្ញីន: ម៉ោង៧ចូល ម៉ោង១១ចេញមកហូបអី ហូបបាយអីហើយម៉ោង២ចូលទៅវិញទៀតទៅ ។

ទ្រី: រហូតដល់ម៉ោងប៉ុន្មាន ម៉ោង២ចូលម៉ោងប៉ុន្មានចេញមកវិញ?

ភ្ញីន: ម៉ោង៥ ។

ទ្រី: ក្រោយមកលែងធ្វើហើយ អត់តដល់យប់អីទៀតទេ?

ភ្ញីន: យប់គេធ្វើដែរ គេធ្វើត្រឹមម៉ោង៧ ទល់នឹងម៉ោង៩ ។

ទ្រី: ពេលយប់ឬ?

ភ្ញីន: បា!

ទ្រី: ធ្វើការច្រើនម៉ោងដែរអីចឹង?

ភ្ញីន: បា!

ទ្រី: ការងារអត់សូវហត់ទេ?

ភឿន: អត់លំបាកទេ គេធ្វើមានក្រុមអីចឹងស្រួលទេ អីចឹងជំនាន់ហ្មងថាកន្លែងខ្លះថា លំបាក
ខ្ញុំកន្លែងខ្ញុំស្រួល អត់ទាន់ជួបកន្លែងពិបាក សើច... ។

ទ្រី: គេឲ្យយើងលេងសើចជាមួយមិត្តភក្តិក្នុងក្រុមការងារអីនិយាយបានធម្មតាទេ?

ភឿន: មានអី ជាមួយដូចថាក្រុមយើងលាងថ្ងៃអីចឹងលេងសើចជាមួយគ្នាអត់អីទេ ។

ទ្រី: ម៉ឺនកាលហ្នឹងបានធ្វើអនុប្រធានកងអីគេដែរម៉ឺន បានន័យថាប៉ុន្មាននាក់កងហ្នឹង?

ភឿន: ម៉ាកងហ្នឹងវាមាន៣២នាក់ ។

ទ្រី: អីចឹងយើងប្រាប់កងយើងកូនចៅយើងថាម៉េចដែរទៅ?

ភឿន: ប្រាប់ថាម៉េចទៅដល់ពេលមេឡើងធ្វើការងារអីចឹងនាំគ្នាទៅៗ ។

ទ្រី: ម៉ឺនកាលហ្នឹងឡើងធ្វើអនុកងគេហ្នឹងឆ្នាំណា?

ភឿន: ដឹងឆ្នាំប៉ុន្មានហើយទេ ភ្លេចហើយយូរដែលហើយ ។

ទ្រី: ម៉ឺន! ប៉ុន្មានថ្ងៃប្រជុំម្តងក្នុងកងម៉ឺនហ្នឹង? អស់... SideA....

SideB

ទ្រី: ចុះយើងប្រជុំជាមួយមេធំៗទៀតប៉ុន្មានថ្ងៃទៅ?

ភឿន: អត់ដែលបានទៅប្រជុំជាមួយគេផង គេទើបហ្នឹងឲ្យយើងធ្វើអីចឹងណា ហ៊ីដល់ហើយរត់
បែកគ្នាបណ្តាយ ។

ទ្រី: ម៉ឺនកាលហ្នឹងបានធ្វើប្រធានរាងផ្លូវស្បើយបន្តិចដែរឬ?

ភឿន: អត់ទេ! នៅកូនក្រុមក៏ដូចតែគ្នា វាអត់មានលំបាកអី អត់ដែលលំបាកអី កន្លែងពួកខ្ញុំអត់
ដែរពិបាកអី ។

ទ្រី: អីចឹងអត់មានបញ្ហាអីទាំងអស់?

ភឿន: អត់!

ទ្រី: អត់មានអ្នកណាយកទៅណា ធ្វើបាបសម្លាប់កាប់ចាក់អីអត់?

ភ្ញី: អត់! និយាយទៅរោងចក្រហ្នឹងអត់មានបញ្ហាស្ទាបរស់អីរឿងស៊ីបុកអីអត់ ស្រួលម្យ៉ាង
ដែរ ។

ទ្រី: ម៉ែន! អាការយកស្រីៗចេញពីផ្ទះកុំធ្វើការងារក្នុងចិញ្ចឹមកូន ដាំបាយអីជាការងារល្អអីដែរ
ឬមួយក៏មើចខ្មែរធ្វើយកម៉ែនទៅអីចឹងដើម្បីកុំឲ្យម៉ែនធ្វើការផ្ទះច្រើនពេកអីចឹង ម៉ែនគិតថា
មើចដែរការងារហ្នឹង?

ភ្ញី: ដឹងល្អអីបើគេអត់ឲ្យយើងនៅជាមួយម៉ែឪ គេឲ្យយើងទៅហើយចេះតែទៅហើយ ។

ទ្រី: អីចឹងគេមិនមែនធ្វើអីចឹងល្អសម្រាប់ស្រ្តីយើងទេ អីចុង គេថាធ្វើអីចឹងល្អ នយោបាយថា
ធ្វើអីចឹងបានល្អ តាមពីម៉ែនផ្ទាល់យល់ថាមើចដែរ?

ភ្ញី: ខ្ញុំយល់ថាអត់ល្អ ព្រោះខ្ញុំបែកពីម៉ែឪ ព្រោះគេម៉ែឪហ្នឹងបានតិចៗរត់មកផ្ទះ ។

ទ្រី: ម៉ែន! អាការដែលម៉ែនទៅរស់នៅភ្នំពេញ ធ្វើរោងចក្រធ្វើអីតិចតួចការងារហូបចុកពាថ្ងៃ
បង្កើតម៉ែនដងអីចឹង ម៉ែនគិតថាពីមុនហ៊ីឥឡូវ ថ្ងៃនេះ អាណាស្រួលជាង?

ភ្ញី: បង្កើតពាថ្ងៃម្តងហ្នឹងអីចេះ...

ទ្រី: ម៉ែន! ខ្ញុំចង់និយាយថាជីវិតម៉ែនកាលពីនៅភ្នំពេញណា ហ៊ីនឹងឥឡូវនេះសព្វថ្ងៃនេះណាស្រួល
ជាងពីរហ្នឹង?

ភ្ញី: ឥឡូវវាស្រួលហើយ យើងហូបហ៊ីស្មើណាក៏បាន ។

ទ្រី: ហេតុអី?

ភ្ញី: ឥឡូវស្រួលណាស់យើងចង់ហូបស្មើណាក៏បាន ហ៊ីកាលហ្នឹងគេឲ្យយើងហូបបង្កើតពាថ្ងៃមួយ
ហ្នឹងមកពីយើងផ្តល់ឈាមឲ្យគេណា បានគេឲ្យហូបបំប៉នឈាមយើងឲ្យយើងមានឈាម
ស្រួលគេយកឈាមយើងទៀត ហើយហ្នឹងកុំតែយើងរត់ទាន់ហ្នឹងណា រត់មិនទាន់ដឹងយក
ប៉ុន្មានសារក្រាន់តែ្រង២ដង បូមឈាមពីរដងហើយ ស្ទាមបូមឡើងប្រហោងក្រហ្នឹ
បូមម៉ែនម៉ែនកំព្យកប៉ុននេះ បូមលើកទី១អត់អីទេ បូមលើកទី២ ដើរមកវិលមុខម៉ែន ។

ទ្រី: ម៉ែនដំបូងម៉ែនប្រាប់ថា ខ្មែរក្រហមប្រាប់ថាគេចង់ជួយប្រជាជនយើងក្រីក្រអីរស់នៅឲ្យដុតពី
ការជិះជាន់ណា ដល់ពេលក្រោយមកទៀត ម៉ែនគិតថាក្រោយមកទៀតខ្មែរក្រហមធ្វើចង់
រំដោះប្រជាជនយើងមែន ឬមួយក៏លែងចង់រំដោះជួយអ្នកក្រអី ក្រោយមកទៀតគិតមើច
ដែរ?

ភ្ញីន: ក្រោយមកទៀតមិនបានគិតអីដែរ បើក្រោយមកទៀតខ្ញុំអត់នៅហ្នឹងផង ក្រោយទៀត
កាលហ្នឹងមាំជំនាន់ហ្នឹងគេមិនយាយចូលស្រុក ដល់ហើយ៧៧យើងមិនរត់ ៧៧ ខែ១
ថៃទី៧យើងមិនរត់ រត់ចេញពីកន្លែង រត់ចេញវាបែកគ្នាអស់ទៅខ្លះទៅណោះ ខ្លះទៅណោះ
អស់ទៅ ទៅដោយខ្លួនទៅ ។

ទ្រី: អីចឹងមីងពេលដែលមីងរត់ទៅលិចហើយតើសប្ប?

ភ្ញីន: បា!

ទ្រី: មីងគិតថាមានដឹងថាខ្មែរក្រហមអាក្រក់អីដែរ នៅតែល្អដដែលនៅតែជួយអ្នកក្រដដែល?

ភ្ញីន: អត់ដឹងថាគេអាក្រក់ល្អគ្រាន់តែទៅ យើងទៅនៅជាមួយប្រជាជន ដើរសុំប្រជាជននៅ
ជាមួយអីចឹងទៅ ។

ទ្រី: អីចឹងខ្មែរក្រហមវាមិនជាធ្វើបាបប្រជាជនទេមីង?

ភ្ញីន: ខ្ញុំអត់ដែរជួបប្រទះដែរ បើកន្លែងផ្សេងមិនដឹង បើកន្លែងខ្ញុំ ។

ទ្រី: មីងពេលនៅភ្នំពេញហ្នឹងយើងធ្វើជាក្រុមផ្សេងៗ ជាមួយប្រុសឬក្រុមជាមួយគ្នាដែរម្តង?

ភ្ញីន: ប្រុសនៅផ្សេងទៅ ស្រីនៅផ្សេងទៅប៉ុន្តែគ្រាន់ថា ដល់ពេលយើងធ្វើការងារដូចថា យើង
ចាក់បេតុង ចាក់សរសរ ប្រុសៗគេវៃពុម្ពណា ហើយយើងលាយ...ចាក់ទៅ គេ
សម្រាប់តែវៃពុម្ព ក្រុមខុសគ្នា ប៉ុនពេលធ្វើការងារជាមួយគ្នា ។

ទ្រី: អីចឹងនៅក្រុមមីង៣០ នាក់សុទ្ធស្រីអីចុង?

ភ្ញីន: ស្រី! ក្នុង៣០ នាក់ហ្នឹង៣ក្រុមទៀតណា ក្នុងមាំក្រុម១០ នាក់ ។

ទ្រី: អីចឹងស្រីហ្នឹងប្រុសអត់មាននៅជាមួយគ្នាទេ ឬក៏នៅជាមួយគ្នា?

ភ្ញីន: អត់មាននៅជាមួយគ្នាទេ ផ្ទះគេនៅផ្សេង យើងនៅផ្សេង ប៉ុន្តែដល់ពេលចេញធ្វើការងារ
ចេញជាមួយគ្នា សហការគ្នា ។

ទ្រី: អត់មានបង្ខំឲ្យមីងមីងរៀនការរៀបអីពេលហ្នឹង?

ភ្ញីន: កាលហ្នឹងបង្ខំ ។

ទ្រី: មីងមាន...ថាខ្មែរក្រហមបង្ខំឲ្យមីងរៀបការទេពេលហ្នឹង?

ភ្ញីន: កាលហ្នឹងគេឲ្យរៀបការហ្នឹងគេឲ្យចាប់ដៃគ្នាក្នុងមាំសារ៣កូរ ។

ទ្រី: មីងណា គេបង្ខំឲ្យមីងរៀបការដែរពេលហ្នឹង?

ភ្ញីន: បា!

ទ្រង់: ការបង្ខំឲ្យរៀបការហ្នឹងគិតថាម៉េចដែរ ល្អទេការរៀបការបង្ខំ?

ភ្ញីន: វាម៉េចល្អបើយើងអត់មាននៅបន្តគ្រួសារនៅក្នុងម៉ែឪយើងទុកដាក់ណា ប៉ុនបើគេចាប់ឲ្យ
យើងរៀបអីចឹងទៅ បើយើងមិនធ្វើតាមគេ ខ្លាចគេធ្វើបាប ។

ទ្រង់: អីចឹងអ្នកណាគេអ្នករើសប្តីឲ្យមិនពេលហ្នឹង?

ភ្ញីន: បា!

ទ្រង់: អ្នកណាអ្នករើសគ្រួសារឲ្យមិន?

ភ្ញីន: គេនៅឆ្ងាយអត់ស្គាល់ទេ នៅរោងចក្រណោះ ។

ទ្រង់: មិនមានបដិសេធប្រកែកប្រណាំងអីទេ?

ភ្ញីន: ប្រកែកប្រណាំងក៏ប្រកែកមិនបាន បើគេចាត់តាំងយើងឲ្យយើងមានគ្រួសារហើយ ។

ទ្រង់: មិនអាយុប៉ុន្មានកាលហ្នឹងមិនរៀបការ?

ភ្ញីន: ៧៨ហើយជិតចូល៧៩ហើយហ្នឹង ជិតរត់ហើយហ្នឹង រៀបការហើយបាន៣ខែរត់ទៅ នៅ
ជាមួយគ្នាបាន...រត់បែកគ្នារហូត ។

ទ្រង់: អីចឹងពេលការហើយយើងអាចនៅជាមួយគ្នាអាចទំនាក់ទំនងទៅមកសួរសុខទុកអីបាន?

ភ្ញីន: អត់! ព្រោះអីរៀបហើយបានប៉ុន្មានថ្ងៃរត់ហ្នឹង មានបានជុំគ្នាណាអត់បាននៅជាមួយគ្នាផង
ហ្នឹង ផ្សេងៗទៅ ។

ទ្រង់: មិន! ការហើយឲ្យប្តីប្រពន្ធរស់នៅផ្សេងពីគ្នា មិនយល់ឃើញអាម៉េចដែរ?

ភ្ញីន: ដឹងម៉េចទេ រៀបហើយរត់ម៉េចបាននៅជាមួយគ្នា បើរត់បែកគ្នា រត់ផ្សេងៗគ្នាទៅផ្សេងៗ ។

ទ្រង់: អីចឹងយើងចង់ធ្វើប្តីប្រពន្ធក្នាដែរ ប៉ុន្តែគេអត់ឲ្យនៅជាមួយទេ?

ភ្ញីន: អត់មានបាននៅជាមួយគ្នាមកពីអីចេះ មកពីយើងរត់បែកគ្នាណា រៀបហើយយើងរត់បែក
គ្នាណា គេទៅផ្សេងយើងទៅផ្សេងណា ។

ទ្រង់: លែងបានជួបរហូត?

ភ្ញីន: ដល់មកជួបគ្នា ឈឺរឿងខ្លួន ដល់ឈឺទៅឈឺស្លាប់ទៅ ។

ទ្រង់: ពួក១៧/មេសាមិនគិតម៉េចដែរ?

ភ្ញីន: ខ្ញុំអត់សូវដឹងដែរ ព្រោះអី១៧/មេសាគេមកណោះមក ខ្ញុំទៅណោះអត់សូវដឹងដែរ ។

ទ្រង់: ពេលប្រជុំអត់មាននិយាយពីពួក១៧/មេសាអីទេ?

ភ្ញីន: អត់! គេមិនសូវលើករឿងអីផង គេច្រើនតែលើកឲ្យយើងប្រឹងធ្វើការងារទៅ ។

ទ្រី: មិនកាលហ្នឹងធ្វើប្រវត្តិរូបទេ?

ភឿន: ដូចអត់ដឹង ភ្លេចហើយ ហ៊ីតាត់យកប្រវត្តិរូបហ្នឹងពីកន្លែងណា?

ទ្រី: យកមកពី...កសិកម្ម ។

ភឿន: ធ្វើប្រវត្តិរូបហ្នឹងយូរហើយ មិនដឹងជាធ្វើឆ្នាំណាខែណា...

ទ្រី: អរគុណម៉ែង!

ទ្រី: បានអីចឹងមែនឬ?

ខន: ហ្ន៎! បើថាឲ្យស្រីទៅលីបារាអាណាលីរួច បើប្រុសលីរួចស្រីណាលីរួច បើបារាស្រូវមាំបារា ពេញនោះ គេលីរួចខ្ញុំលីអត់រួចទេ ព្រោះខ្ញុំអត់ខ្លាំងអាណាលីរួច ។

ទ្រី: តើគេមានប្រាប់ម៉ឺងថា អូ! សិទ្ធិនារីសិទ្ធិបុរសអី គោរពសិទ្ធិគ្នាស្មើគ្នា?

ខន: គេនិយាយប្រាប់អីចឹង ថាយើងបុរស និងស្រ្តីសិទ្ធិស្មើគ្នា គេសម្រេចការងារបានយើងក៏ សម្រេចបានដែរ ហ្នឹងគេលើកឡើងអីចឹងម៉ឺង គឺធ្វើអីបានដូចតែគ្នា ។

ទ្រី: កាលជំនាន់ខ្មែរក្រហមស្រីហ៊ីប្រុសសិទ្ធិស្មើអីចឹងមែនឬ?

ខន: ហ្ន៎! គេលើកឡើងបំពាប់អីចឹង ហ៊ីជាយោបល់ លោកព្រះខ្ញុំឆ្ងល់ដែលអត់ បើឲ្យស្រីលីដូចខ្ញុំ ថាហ្នឹងវារួចដែរអត់ គ្រាន់តែយោបល់វាចេះតែមានសិទ្ធិនិយាយដូចគ្នា ។

ទ្រី: ម៉ឺងមានដែលពួកគេថា បដិវត្តខ្មែរក្រហមណា យកចិត្តទុកដាក់ជាមួយនារីណាស់ ព្រោះថា ពេលរំដោះហើយភ្លាមហ្នឹងមិនឲ្យនារីនៅផ្ទះធ្វើការផ្ទះដូចពីមុនតេឡ៍តទេ យកនារីចេញៗ ក្រៅ ធ្វើការមានដែលពួកគេនិយាយរៀបរាប់បែបហ្នឹងទេ?

ខន: អត់... ។

ទ្រី: ម៉ឺងអាការឲ្យស្រីៗយើងចេញក្រៅពីផ្ទះ ទៅធ្វើការឆ្ងាយពីផ្ទះអីចឹងណា ម៉ឺងយល់ថាអាហ្នឹង ល្អឬក៏អាក្រក់?

ខន: ចេញធ្វើការមានអី តែខ្ញុំអត់យល់ព្រោះខ្ញុំដូចជាអត់ស្តាប់....

ទ្រី: ខ្មែរក្រហមវាឲ្យស្រីៗចេញពីផ្ទះទៅធ្វើការឆ្ងាយៗដូចម៉ឺងអីចឹង?

ខន: ទៅធ្វើស្រែចម្ការអីចឹង?

ទ្រី: ទៅធ្វើតាមក្រសួងបម្រើឆ្ងាយៗ អីផ្ទះណា អត់ឲ្យនៅក្នុងផ្ទះធ្វើស្រែធ្វើចម្ការដាំបាយទៀតទេ អីចឹងម៉ឺងយល់ថាធ្វើអីចឹងល្អអត់ វាល្អដែរ ឬមួយក៏វា... ។

ខន: ដូចអត់យល់ម៉ឺងមិនដឹងជាយ៉ាងម៉េច អត់យល់ខ្លួនឯងទាល់សព្វថ្ងៃដែរ ។

ទ្រី: ម៉ឺងយល់ថាវាល្អទេ វាធ្វើអីចឹង ជួនកាលល្អដែរណាគេឲ្យយើង...?

ខន: យើងចេះតែទៅធ្វើអីចឹង យើងទៅធ្វើជួនបានជលនេះដឹងតែយកមកហូប តែអប់រំនារីបាន ល្អអត់មានស្រីប្រុសស្រឡាញ់គ្នាបានណា អត់មានសិទ្ធិឲ្យយើងស្រឡាញ់គ្នាព្រៃផ្សៃបានទេ របបហ្នឹង ។

ទ្រី: អីចឹងម៉ឺងសប្បាយចិត្តនឹងទំនាក់ទំនងហ្នឹងឬ?

ខន: បា! ការហារអត់ឲ្យស្រីស្រឡាញ់ប្រុស ទាក់ទងសេរីតាមចិត្តទេ ។

ទ្រី: ម៉េចអីចឹងម៉ីន?

ខន: បើយើង បើថាក្រុមសារចង់បានអីចឹង អាហ្នឹងគេរៀបឲ្យអីចឹងម៉ីន បា!

ទ្រី: អីចឹងម៉ីនអត់បានរៀបការនៅជំនាន់ហ្នឹងទេ?

ខន: ខ្ញុំរៀបនៅភ្នំពេញនេះ ។

ទ្រី: ឆ្នាំណា?

ខន: ចុងឆ្នាំ៧៧ហើយ ។

ទ្រី: អីចឹងម៉ីនរើសខ្លួនឯង?

ខន: អត់ទេ! គេរៀបម៉ីន ។

ទ្រី: អីចឹងម៉ីនអត់យល់ទាស ជំទាសអីទេ?

ខន: ម៉េចហានជំទាស បើខ្លាចគេដកយកចេញ ខ្លាចគេចាប់ ។

ទ្រី: អីចឹង ក្រុមសារម៉ីននៅទេ?

ខន: ក្រុមសារខ្ញុំអត់នៅផង ។

ទ្រី: អីចឹងបានន័យថាម៉ីនព្រមដែរ?

ខន: បា! ចុះខ្លាច មុនរៀបហ្នឹងគេសួរ សួរហើយគេថាអីចឹងយើងអត់គោរពតាមការចាត់តាំង ។

ទ្រី: អីចឹងយើងអត់មានសិទ្ធិប្រកែកទេអីចឹង?

ខន: អត់! ប្រកែកអី ប្រកែកខ្លាចគេថា យើងអត់គោរពតាមការចាត់តាំងបា! អីចឹងគេដកចេញហើយ ។

ទ្រី: ម៉ីនថាទំនាក់ទំនងស្រីប្រុសហាមឃាត់អីចឹងល្អ ចុះអាការឲ្យស្រីៗ ចេញក្រៅភូមិអាហ្នឹង ល្អឬអាក្រក់?

ខន: ដឹងយ៉ាងម៉េចដែរ មិនយល់ដែរ បើចេញយើងការពារខ្លួនបានមានអី ខ្លាចតែមិនមែន ។

ទ្រី: អីចឹងម៉ីនខ្លួនឯងវិញម៉េចដែលសម្បាយចិត្តទេ?

ខន: ខ្ញុំចេញមកអង្គភាពផ្គត់ផ្គង់អីចឹង វាដូចជានឹកក្នុងចិត្តអីចេះទេ បើមិនចេញក៏នៅតែថ្ងៃក្រោយ ជៀសគេហៅមកមិនរួច អីចឹងទល់តែទៅ ។

ទ្រី: ម៉ីនកាលពីម៉ីននៅធ្វើការជាមួយខ្មែរក្រហមហ្នឹង ម៉ីនអាហ្នឹងការងារហ្នឹងប្រុសផ្សេងៗស្រី
ផ្សេងៗ តាមក្រុមវាហ្នឹងយ៉ាងម៉េច?

ខន: បា! ទៅតាមក្រុម ក្រុមស្រីផ្សេងៗប្រុសផ្សេងៗ

ទ្រី: ម៉ីនអត់មានត្រូវខ្មែរក្រហមធ្វើបាបបាបណាមួយទេ?

ខន: អត់...

ទ្រី: ម៉ីនអត់ដែលមាន ឬក៏ពួកអ្នកការងារទាំងឡាយខ្មែរក្រហមនយោបាយអីចេះអីចុះអីទេមានដែល
ឃើញមានដែលមានអីទេ ។

ខន: គ្រាន់តែគេលើកបង្រៀនអារៀនដូចជាយើងវែចក្រពត្តិអារិកហ្នឹងណា គ្រាន់ថារំដោះអីចឹង
ទៅណា ប៉ុន្តែអារៀនទាំងអី ខ្ញុំមិនដឹងព្រោះខ្ញុំអត់ស្ម័គ្របានរៀនទេ ខ្ញុំនៅសម័យនោះខ្ញុំអត់ស្ម័គ្រ
បានរៀនទេ ។

ទ្រី: ម៉ីនមានដែលសាបវិទ្យាខ្មែរក្រហមអីទេកាលហ្នឹង...?

ខន: អត់មានវិទ្យាស្ថានទេ នៅក្នុងនេះអីចឹងនោះ នៅក្នុងក្រុមអីចឹង ។

ទ្រី: ម៉ីនមានបានពួកខ្មែរក្រហមបង្កាបឲ្យរៀនថាអូ!ពួកណា នេះយើងត្រូវស្រែកអីចេះចម្រៀន
នេះយើងត្រូវច្រៀនអីចេះ?

ខន: អត់ទេពួកតែចម្រៀនគេចាក់ពេលព្រឹកម៉ោង៦,៧គេមិនចាក់ចំរៀន ។

ខន: ម៉ីនអត់ចេះច្រៀនទេអីចុង ពួកតែចម្រៀនចាក់ ខ្ញុំគ្រាន់តែស្តាប់អីចឹង ។

ទ្រី: ពិរោះដែរម៉ីន?

ខន: បា! ហ្នឹងដូចសម័យហ្នឹងវាអត់មានសម័យអីទៀតទេដឹងតែមួយអីចឹងទៅ វាចេះតែស្តាប់
ទៅ ។

ទ្រី: ម៉ីនកាលហ្នឹងគេច្រៀនពីអីខ្លះ?

ខន: គេច្រៀនពីទង់ក្រហមបង្កាបអីចុងទៅណា រំដោះ១៧/មេសា អីចឹងទៅណា ។

ទ្រី: ម៉ីនគិតថាចំរៀនហ្នឹងពិរោះ...?

ខន: ដូចថាថ្ងៃ១៧/មេសារំដោះ ហើយអីចឹងចេះតែស្តាប់ទៅ...អស់ SideA.....

SideB

ទ្រី: ម៉ីនពេលទៅធ្វើការក្នុងស្រែក្នុងចម្ការឆ្ងាយៗ អត់មានបានប្រៀនបានអីទេ?

ខន: អត់ទេ!

ទ្រី: ម៉ីនរបបខ្មែរក្រហមម៉ីនបានមានអារម្មណ៍ថា មុនដំបូងចូលចិត្តដែរ ដល់ក្រោយមកអត់ចូល
ចិត្តវិញ ដោយសារអីចេះអីចុះអី ម៉ីនចាប់អារម្មណ៍អីចឹងទេ?

ខន: អត់មានចាប់អារម្មណ៍ ព្រោះដូចនៅស្ទើរពេក អត់ដឹងនយោបាយយ៉ាងម៉េចទេ វាអត់ដឹង
អីចឹងម៉ីននិយាយឲ្យចម្លែង... ដូចស្ទើរដូចក្មេងយើងអីចឹងណា តែនៅក្នុងរបបណាក្នុងទៅ
គិតឃើញរឿងរបបថ្មីណាទៀត អត់ដឹងផង ។

ទ្រី: អីចឹងទេដែលយើងធ្វើការឲ្យអង្គការហ្នឹងយើងមានអារម្មណ៍សប្បាយរីករាយ?

ខន: បា! ចេះតែសប្បាយទាំងអស់គ្នាហ្នឹង អ្នកធ្វើដូចគ្នាហ្នឹងចេះតែសប្បាយអីចឹង គ្មានអាណា
នឹកគិតរឿងអីដឹងតែពីធ្វើ ។

ទ្រី: ចុះដល់ក្រោយមកដល់ឆ្នាំ៧៥ ១៧/មេសាការឆ្នាំរមីន ដោះដូរគូរស្រាលវិញឬយ៉ាង
ម៉េច?

ខន: ១៧ មេសាអាហ្នឹង...

ទ្រី: ៧៥ណា?

ខន: កាលយើងរំដោះហើយ...

ទ្រី: ខ្មែរក្រហមចូលភ្នំពេញ?

ខន: កាលខ្មែរក្រហមចូលភ្នំពេញហ្នឹងឬ?

ទ្រី: បាទ! បានគូរស្រាលជាមុនបន្តិច ឬក៏យ៉ាងម៉េច?

ខន: ខ្មែរក្រហមចូលភ្នំពេញយើងដែលខ្ញុំថា ខ្ញុំនៅភ្នំពេញហ្នឹង នៅធ្វើរោងចក្រហ្នឹង កសាងរោង
ចក្រហ្នឹង ធ្វើថ្មីហ្នឹង ។

ទ្រី: ម៉ីនជួយធ្វើរោងចក្ររោងអីដែរ?

ខន: ជួយ! ចុះគេប្រើឲ្យលាយអីម៉ីនចូក ចាក់គ្រឹះ បាក់អីចឹង ។

ទ្រី: រោងចក្រអីម៉ីន?

ខន: បឹងស្រយ៉ាបហ្នឹង រោងចក្រក្រឡឹងនៅបឹងស្រយ៉ាបយើងៗលិចពេញចំនួនហ្នឹង ។

ទ្រី: រោងចក្រហ្នឹងរោងចក្រធ្វើអី?

ខន: រោងក្រឡឹងដែលខ្ញុំនិយាយថា គេទើបចក្រកសាងហើយចាក់ម៉ាស៊ីន ចាក់ជើងម៉ាស៊ីន ហ្នឹង ។

ទ្រី: អាហ្នឹងរោងចក្រក្រឡឹងហ្នឹងស្រឡឹងធ្វើអីគេម៉ឺន?

ខន: ក្រឡឹងដែក ដូចថាយើងក្រឡឹងទទឹងអីចឹងឡានអីចឹងទៅណា ក្រឡឹងរបស់ចាស់ៗ អីចឹងទៅ យើងត្រូវផ្លាស់ឡានហ្នឹង ហ្នឹងរោងចក្រកេកសាង... ។

ទ្រី: អាហ្នឹងចាស់ៗ ធ្វើឲ្យថ្មីឬ?

ខន: ដូចថាយើងត្រូវក្នុងម៉ាស៊ីនអីចឹងណា សំលៀងអាស៊ីក្នុងម៉ាស៊ីន អីចឹងណាអាស៊ីក្នុងដោះម៉ាស៊ីនស្តុហ្នឹង គឺរោងចក្រគេធ្វើ ដាក់ម៉ាស៊ីនអស់ហ្នឹងដើម្បីសំលៀងធ្វើកសិកម្មណា អាដូច របស់ឡានយើងចាស់ហើយយើងវាមិនខូច ខូចប៉ុសស្តុនមួយ យើងមិនយកប៉ុសស្តុនថ្មីមក ក្រឡឹង ក្រឡឹងយកទៅដាក់ឡានចាស់ហ្នឹងវិញ ជួសជុលម៉ាស៊ីនណា ។

ទ្រី: ម៉ឺន! ក្រៅពីជួយធ្វើអាគាររោងចក្រហ្នឹង ធ្វើអីផ្សេងទៀត?

ខន: កាលនៅសង្គមនិយមអីចឹងហើយក្នុងម៉ាអាទិត្យអីចឹងទៅស្រូវអីចឹងម៉ាថ្ងៃពីរថ្ងៃអីចឹង ទៅ ។

ទ្រី: អាហ្នឹងធ្វើនៅភ្នំពេញដែលប្តូរយ៉ាងម៉េច?

ខន: ចា! ធ្វើនៅភ្នំពេញ ។

ទ្រី: ម៉ឺនកាលហ្នឹងថាធ្វើអនុប្រធានកងអនុសេតូចកសិដ្ឋានសំពៅពូន អាហ្នឹងមានន័យថាម៉េចអានុ ប្រធានកងអនុសេតូចហ្នឹង ។

ខន: កាលហ្នឹងកាលពីសម័យ...

ទ្រី: កសិដ្ឋានអង្គរជ័យឬ?

ខន: កសិកម្មអង្គរជ័យ ។

ទ្រី: អនុសេតូចកសិដ្ឋាន...?

ខន: មើលឲ្យអស់មើលថាអាម៉េច?

ទ្រី: អនុប្រធានកងអនុសេតូចកសិដ្ឋាន អាហ្នឹងម៉េចដែរ?

ខន: អាហ្នឹងដូចថាយើងកាន់ ដូចថាគេម៉ាកងអីចឹង ក្នុងម៉ាកងវាមានគ្នា៣០ នាក់អីចឹងវាមាន ប្រធានមួយ វាមានអនុមួយ បើសិនជាប្រធានអត់នៅវាមានអនុ គេអ្នកចាត់ចែងការ ងារ ។

ទ្រឹ: អីចឹងមីងធ្វើប្រធាន៣០ នាក់ហ្នឹង?

ខន: ខ្ញុំអត់ប្រធានទេ មានគេលើខ្ញុំ ។

ទ្រឹ: ប៉ុន្មាននាក់ ៣០ អីចឹង?

ខន: ចា!

ទ្រឹ: អីចឹងយើងមានបានបង្រៀនបំពាក់បំប៉ននយោបាយពួក៣០ នាក់ហ្នឹងក្រោមយើងទេ?

ខន: ដូចជាបើសិនជាប្រជុំអាហ្នឹង ក៏គេប្រជុំអីចឹងណា ប្រជុំពេលល្ងាចអីចឹង ដូចថានិយាយ ពីយើងធ្វើការក្នុងមួយថ្ងៃហ្នឹងណា ដូចថាយើងធ្វើបានអ្វីខ្លះ ល្ងាចឡើងយើងនិយាយទៅ យើងធ្វើទៅដូចខាតរបស់នេះមួយ ខូចរបស់នេះមួយ អាហ្នឹងយើងរាយការណ៍តាមហ្នឹង អីចឹងណា គឺអីចឹងម៉ងហ្នឹង ។

ទ្រឹ: ចង់និយាយពីផលពិបាក ផលល្អអីចឹងទៅសមាជិកយើង?

ខន: ចា! ដូចថាយើងធ្វើស្រែអីចឹងទៅ ទៅធ្វើក្នុងមួយថ្ងៃបានប៉ុន្មាននាក់អីចឹងទៅ អីដូចជាគេឲ្យ ធ្វើក្នុងមួយថ្ងៃអីចឹងយើងធ្វើឲ្យហើយក្នុងស្រែមួយអីចឹងៗណា ហើយយើងធ្វើអត់ហើយទេ បានតែពាក់កណ្តាលអីចឹងរាយការណ៍អីចឹងទៀតទៅណា ថាធ្វើមិនហើយអីចឹងទៅមូលហេតុ អី ។

ទ្រឹ: អីចឹងមានអ្នកខ្លួនអ្នកច្រមុះទេក្នុងកងមីង?

ខន: វាមានអ្នកយើងអីចឹងទៅ ដូចថាយើងអីចឹងហ្នឹងដេកទៅ អ្នកឈឺនៅកន្លែងអីចឹងទៅ ពេទ្យគេ ព្យាលបាលទៅ ។

ទ្រឹ: ចុះមានខ្លាំងបង្កប់អីនៅក្រោមយើងទេ?

ខន: អត់ដែរ ព្រោះគ្នា៣០ នាក់ជាងដូចអត់មានអ្នកណាអីដែរ ព្រោះនារីសុទ្ធតែទៅពីស្រុក អីចឹង?

ទ្រឹ: ចុះអត់មានពួក១៧/មេសានៅក្នុងហ្នឹងទេអីចុង?

ខន: អត់ទេ! ពួក១៧/មេសា ពេលក្រោយមកទៀត កាលនៅអង្គជ័យអាហ្នឹងបានមាននិស្សិត មកពីបរទេសណា ហ្នឹងគេចុះទៅធ្វើការអីចឹងទៅ ចុះធ្វើជាមួយទៅ ប៉ុន្តែនិស្សិតស្រុកខ្មែរ ទេណាដែលទៅរៀនប្រទេសគេណា ។

ទ្រឹ: អាហ្នឹងនៅអង្គជ័យឆ្នាំណា?

ខន: កាលវិវរដោះបាននៅឆ្នាំ៧៥ ឆ្នាំ៧៦,៧៧នៅអង្គជ័យហ្នឹង ។

ទ្រឹ: ចុះជាមួយពួកនិស្សិតហ្នឹងម៉ីងធ្វើម៉េចទៅ?

ខន: ជាមួយពួកនិស្សិតចេះតែធ្វើការទាំងអស់គ្នាទៅ គាត់ក៏ស្ងៀម យើងក៏ស្ងៀមស្រូវ ។

ទ្រឹ: អត់មានការ រឺធ្វើបាបអីខ្លាំង?

ខន: អត់ដល់ក្រោយមកបែកគ្នាទៀតមិនដឹងទេណា អត់ដឹងដែរ ។

ទ្រឹ: ម៉ីងកាលហ្នឹងបានធ្វើអនុប្រធានកងអីចឹងយើង ចំណុចល្អស្អី ហីចំណុចអាក្រក់ស្អី បើយើង ធ្វើប្រធានអីចឹង?

ខន: ចំណុចល្អគ្រាន់អប់រំគេហ្នឹងណា អប់រំឲ្យល្អដើរតាមមាតិកាតែអីចឹងដូចជា យើងតាំងខ្លួនយើង ឲ្យបានល្អកុំមានការទាក់ទងអីធ្វើការ កុំខ្ជិលរយឹករយាកហ្នឹងណា ដូចជាដឹងតែពីប្រយុទ្ធជា ការងារ ។

ទ្រឹ: តើម៉ីងមានប្រយោជន៍ណាមួយពីអាណាខ្លួនអាណាអីទៅប្រធានអត់?

ខន: អូ! អត់ ម៉ាកខ្ញុំនៅអីចឹងគ្មានអាណាខ្លួនមានតែអ្នកឈឺដឹងតែរាយការណ៍ឈឺអីចឹងម៉ីង ។

ទ្រឹ: អីចឹងកាលហ្នឹងម៉ីងធ្វើការដូចរាងឆាយស្រួលដែរណា?

ខន: បា! ព្រោះពួកខ្ញុំនិយាយគ្នាស្តាប់គ្នាបាន ចេះតែធ្វើអត់មានលំបាកបា ។

ទ្រឹ: ម៉ីងកាលហ្នឹងហូបចុកគ្រប់គ្រាន់ដែរឬ?

ខន: ហូបកាលពីនៅភ្នំពេញអាហ្នឹងនៅអង្គជ័យ អាហ្នឹងគេដាំបាយកាត់ចែកគ្នា ដូចជាយើងម៉ា លីងសឹងអីចឹងណា ព្រោះអាហ្នឹងគេលើកឡើងពីខ្លះខាតយើងធ្វើស្រូវអត់បាន គេថាអីចឹង ណា ។

ទ្រឹ: នៅភ្នំពេញគ្រាន់បើដែរ?

ខន: អាហ្នឹងនៅ អត់ទេ! ខ្ញុំនៅអង្គជ័យហ្នឹងម៉ីង ដល់ចេញពីភ្នំពេញហ្នឹងទៅ ទៅនៅអង្គជ័យ ហ្នឹងហើយ ។

ទ្រឹ: ចុះកាលនៅភ្នំពេញហូបគ្រប់គ្រាន់ទេ?

ខន: កាលនៅភ្នំពេញហូបចុកធម្មតាហូបនំប៉័ងហ្នឹងដំបូង... ។

ទ្រឹ: ហូបចុកហ្នឹងគ្រប់គ្រាន់ទេម៉ីង?

ខន: បា!

ទ្រឹ: គ្រប់គ្រាន់ទេ?

ខន: ខ្លះខាតអីចឹងដែរ ប៉ុន្តែធ្វើអាម៉េច ចេះតែហូបជាមួយសម្លអីចឹងទៅនំប៉័នហ្នឹង ក្រោយ បាន បានបាយហូប ហើយចុះមកធ្វើស្រែហ្នឹង បានបាយហូបម៉ែង ។

ទ្រី: ហូបគ្រប់គ្រាន់ដែរទេឬ?

ខន: បា! កាលនៅធ្វើស្រែហូប ពេលខ្លះខ្លះខាតដែរ ដល់ពេលដែលផលិតស្រូវអត់ទាន់បាន អីចឹង បាយគេដាំគាត់ចែកគ្នាហូបដែរតើ ពុះចែកគ្នាណា ដូចជាម៉ាដុំៗម្នាក់អីចឹងទៅ លីងសីងមួយហ្នឹង ។

ទ្រី: ម៉ែងកាលហ្នឹងចេះតែប្រជុំៗ ប៉ុន្មានខែម៉ាម៉ូនៗ?

ខន: ប្រជុំក្នុងម៉ាអាទិត្យអីចឹងប្រជុំម្តង ។

ទ្រី: ម៉ែងពេលដែលយើងធ្វើការយើងធ្វើការម៉ាថ្ងៃប៉ុន្មានម៉ោង?

ខន: ធ្វើការពីម៉ោង៦ ម៉ោង៧ចូលធ្វើការទល់ម៉ោង១១សម្រាក ម៉ោង១ចូលវិញដល់ម៉ោង៥ សម្រាក ។

ទ្រី: ៧,១១ ,១,៥?

ខន: បា! ពីម៉ោង៧អីចឹងដល់ម៉ោង១១សម្រាកហើយណា ដល់ម៉ោងមួយបានចាប់ផ្តើមធ្វើការ វិញ ដល់ម៉ោង៥សម្រាក ហូបបាយ ។

ទ្រី: អត់មានធ្វើតទៀតពីម៉ោង៥ទៀតទេឬ?

ខន: ជួនយប់ដោយពេលទេ អត់មានរាល់ថ្ងៃទេណា ពេលណានេះទៅយប់ម្តងម្តាលដែរ ។

ទ្រី: អីចឹងការងារដូចមិនធ្ងន់ធ្ងរណាស់ណាទេ?

ខន: ចុះការងារនៅកន្លែងហ្នឹងដូចជាមានអីធ្វើ ធ្វើតែស្រែហ្នឹង ដូចជាអ្នកជម្លៀសអីចឹងមានតែ ស្រែទេ ធ្វើនៅអង្គជ័យនោះ ។

ទ្រី: ម៉ែងអាការងារនៅហ្នឹងរាងគួរស្រាលជាងអ្នកនៅតាមភូមិ?

ខន: ដឹងក្នុងភូមិម៉េចបើខ្ញុំអត់ដឹងក្នុងភូមិបើខ្ញុំទៅដុតអីចឹងហើយ ។

ទ្រី: ម៉ែងការងារហ្នឹងល្មមធ្វើបានដែរមិនជាតឹងស្រាលធ្ងរអី?

ខន: ធ្វើតែស្រែ កាលមុនធ្វើស្រែទល់តែយើងគាស់គល់រាំងក្នុងម៉ាថ្ងៃឲ្យបាន៣គល់ម្នាក់អីចឹង ទៅ ៤គល់ម្នាក់អីចឹង គឺតែប៉ុណ្ណឹង ។

ទ្រី: អត់មានធ្ងន់...?

ខន: បា! អត់មានធ្វើការងារអីខុសពីហ្នឹងដឹង នៅអង្គជ័យហ្នឹងគេធ្វើតែអីចឹង ។

ទ្រឹ: ចង់និយាយថាការងារហ្នឹងធ្ងន់ធ្ងរឬទេសម្រាប់ម៉ីង?

ខន: មិនធ្ងន់ទេធ្វើស្រែ ។

ទ្រឹ: អីណាប្រធានម៉ីងឈ្មោះអីដែរ?

ខន: ខ្ញុំភ្លេចឈ្មោះគេហើយហ្នឹង ។

ទ្រឹ: ម៉ីងជួបប្រធានៗ ប៉ុន្មានថ្ងៃជួបម្តង?

ខន: ប្រធានដែលគេហៅប្រជុំហ្នឹងឬ ដូចជាកន្លះខែម៉ីចឹងទៅ ឬក៏ម្នាក់ខែម៉ីចឹងទៅ ។

ទ្រឹ: ពេលម៉ីងជួបម៉ីងនិយាយពីការងារអីខ្លះ?

ខន: បា! និយាយពីការងារដូចជាក្នុងមួយថ្ងៃ ក្នុងកន្លះខែហ្នឹងយើងធ្វើអីខ្លះ ខ្ញុំលើកឡើងម៉ីចឹង ពីរឿងធ្វើស្រូវម៉ីចឹងទៅ ។

ទ្រឹ: ម៉ីងអត់មានបាននិយាយ អត់មានបានឮណែនាំពីប្រធានយើង...ម៉ីង ការងារអី?

ខន: គ្រាន់តែណែនាំដូចជាចក្រពត្តិអាមេរិកម៉ីចឹងទៅណាឈ្មោះពាន ។

ទ្រឹ: អ្នកណាគេប្រាប់ម៉ីងម៉ីចឹងហ្នឹង?

ខន: ប្រធានគេហ្នឹង គេចេះតែនិយមចុះយើងសម័យនោះមិនខ្លាចគ្រាប់បែក ដល់ម៉ីចឹងគេលើក ឡើងពីលទ្ធផលហ្នឹងឡើងទៅ ។

ទ្រឹ: ពេលក្រោយ៧៥ ហើយ?

ខន: អាដែងនេះហើយហ្នឹងសម័យយើងខ្មែរក្រហមនេះ ។

ទ្រឹ: ចុះខ្មាំងរបស់ខ្មែរក្រហមអ្នកណាគេអីចុង?

ខន: ខ្ញុំមិនដឹងដែរ អ្នកណាក៏ធ្វើដូចតែគ្នា និយាយរួមទាំងអស់គ្នាក្នុងនេះ ។

ទ្រឹ: ប្រាប់យើងឲ្យច្រឡំប្រយុត្តិជាមួយខ្មាំង?

ខន: ម៉ីចឹងហើយខ្ញុំក៏ប្រាប់ម៉ីចឹងទៅ ថាការពារខ្លាចម៉ីចឹងទៅ ។

ទ្រឹ: ម៉ីងមានបានយករឿងហ្នឹងប្រាប់កូនក្រុមយើងឲ្យប្រយុត្តិប្រយែងទេ?

ខន: គ្រាន់តែប្រជុំប្រាប់ម៉ីចឹងយើងធ្វើការអីកុំខ្លាចតែយើងធ្វើមិនស្អាតហ្នឹង គេថាយើងខ្លាច យើងខ្លាចខ្លាចប្រមូលសម្តីអាហ្នឹង គេខ្លាចយើងចូលដៃជើងម៉ីចឹងទៅណា អាហ្នឹងគ្រាន់តែ ណែនាំពីលទ្ធផលធ្វើការងារហ្នឹង ។

ទ្រឹ: ម៉ីងមានបានជួយប្រាប់កូនក្រុមម៉ីងថា មិនបាចចាំជួយគិតគូរពីម៉ែឪទៅក្រោម នៅមូលដ្ឋាន ទេ គេល្អហើយ ។

- ខន: អត់បាននិយាយពីរឿងឪពុកម្តាយផង និយាយតែរើងការងារខ្លួនឯងធ្វើ ។
- ទ្រី: ម៉ីនមានដែរគិតមកដល់ដួះសម្បែងម៉ែឪ នៅសមរម្យមិក្រោយនេះទេ?
- ខន: ចេះតែនឹកឃើញអីចឹងដែរ បើសិនជាមកនឹងចឹងជួបគាត់ ឃើញគាត់ហូបចុករួមដូចតែគ្នា អីចឹង មិនដឹងគិតម៉េច សើច... ។
- ទ្រី: ម៉ីនអត់មានបាននៅជាមួយគ្រួសារម៉ែឪអីចឹងមានអារម្មណ៍ម៉េចដែរ ឬក៏យើងត្រូវតែលា ចាកដើម្បីបុព្វហេតុការពារបដិវត្ត...?
- ខន: នឹងឃើញ អត់មាននឹកឃើញអីទេ ព្រោះនឹកឃើញបើគេចេញអស់ហើយ នឹកឃើញតែ ប៉ុណ្ណឹង នឹកឃើញចេញអស់ពីភូមិហើយ?
- ទ្រី: អីចឹងធ្វើម៉េចត្រូវចាំបាច់អាហ្នឹងឬ?
- ខន: ព្រោះគេលើកឡើងអីចឹងហើយ ដូចខ្ញុំប្រាប់ហ្នឹងថា គេត្រូវតែចេញអស់ពីភូមិមកធ្វើការ ងារប្រមូលផ្តុំអីចឹងហើយ ហ៊ីម្តាយឪពុកនៅក្រោយក៏ធ្វើសហករណ៍ ។
- ទ្រី: ម៉េចបានគេអត់ឲ្យនៅស្រុកភូមិជាមួយម៉ែឪយើងធ្វើការជាមួយ?
- ខន: អត់ដឹង ។
- ទ្រី: ម៉ីនម៉េចបានខ្មែរក្រហមដួលរំលំ?
- ខន: ដឹងអីអត់ដឹងដែរ សួរខ្ញុំ ឲ្យសួរអ្នកណាទៅ បើខ្ញុំមិនកាន់កាំភ្លើងផងហ្នឹងខ្ញុំម៉េចដឹង ។
- ទ្រី: អីចឹងជំនាន់ខ្មែរក្រហមហ្នឹងម៉ីនធ្វើជាម៉េចធ្វើការអីធ្ងន់ធ្ងរដែរ?
- ខន: អត់សូវចាប់អារម្មណ៍ ដឹងតែធ្វើស្រែប៉ុណ្ណឹង ហើយម្តាយដាំពោត ដាំស្រូវ... ។
- ទ្រី: ពេលវេលាអស់ហ្នឹងជាពេលវេលាដូចម៉ីនធ្វើការងារធ្ងន់ស្រាល... ឬក៏អត់ទេ?
- ខន: ពេលវេលាអស់ហ្នឹងខ្ញុំយល់ថាទៅដួះក៏ធ្វើអីចឹង មកនេះក៏ធ្វើអីចឹង ទោះបីយើងមិនចេញវា មក នៅចុះក៏គេឲ្យធ្វើអីចឹង ដូចតែគ្នា ។
- ទ្រី: អីចឹងពេលហ្នឹងជាពេលសប្បាយមួយសម្រាប់ម៉ីន?
- ខន: បា! ទាំងអស់គ្នាអត់មានអារម្មណ៍គិតឃើញអី ព្រោះជារួមក្នុងក្រុមគ្នានូវអារម្មណ៍គិតនឹកឃើញ អី ។
- ទ្រី: ម៉ីនមានបានឮថាខ្មែរក្រហមចង់សម្លាប់ប្រជាជនខ្មែរអត់?
- ខន: ចេះតែឮថាខ្មែរក្រហមៗ ប៉ុន្តែដឹងខ្មែរក្រហមមួយណា ដល់ហើយគេថាសុទ្ធតែគ្នាឯង សុទ្ធ តែមនុស្សដូចតែគ្នាឯងហ្នឹងដដែលៗ ដល់អីចឹងមិនដឹងចាប់អារម្មណ៍លើអី?

ទ្រី: អីចឹងមីនអត់ដឹងស្គាល់អ្នកណាជាខ្មែរក្រហមទេ?

ខន: អត់ដឹងអ្នកណាខ្មែរក្រហមណាអីបើខ្ញុំនៅចំណោមសុទ្ធតែនារីដូចតែគ្នាអីចឹងហ្នឹង ។

ទ្រី: អីចឹងកាលហ្នឹងមីនធ្វើអនុប្រធានហ្នឹងធ្វើអនុប្រធានឲ្យ..?

ខន: ក្នុងក្រុមហ្នឹងមីន ខ្ញុំដឹងនាំគ្នាធ្វើស្រែធ្វើចម្ការ ។

ទ្រី: ធ្វើឲ្យពួកណា?

ខន: នៅអង្គរជ័យយើងហ្នឹង... ។

ទ្រី: បាទ! ធ្វើឲ្យពួកណា?

ខន: ជ័យ ។

ទ្រី: ធ្វើឲ្យពួកណាទៅ?

ខន: ធ្វើឲ្យពួកអីជ័យហ្នឹង ។

ទ្រី: អីជ័យហ្នឹងអ្នកណាគេ?

ខន: ជ័យហ្នឹងស្លាប់បាត់ហើយ ជ័យ សួនហ្នឹង ។

ទ្រី: អីចឹងពួកជ័យ សួន ហ្នឹងធ្វើការឲ្យក្រុមខាងណា?

ខន: អត់ដឹង!

ទ្រី: អីចឹងពួកណាដូចជាខាងគ្នាយើងជាមួយ វៃពួកណា កាំទ្រពួកណា អ្នកប្រឆាំងជាមួយ អង្គការ គេមានប្រាប់មីនដឹងទេ ថាអូ! អ្នកនេះគេជួយយើង អ្នកនេះមិនមែនជួយ យើងទេ?

ខន: អត់មានដឹងថាអង្គការណាអង្គការណាដឹង អត់ដឹង ។

ទ្រី: មីនកាលហ្នឹងអាគេធ្វើប្រវត្តិរូបហ្នឹងមីនមានចាប់អារម្មណ៍ថាគេធ្វើប្រវត្តិរូបហ្នឹង?

ខន: បា! ខ្ញុំចាប់អារម្មណ៍ដឹងថាគេឲ្យ ព្រោះយើងតែធ្វើការងាររាល់ថ្ងៃអីចឹងដល់នោះទៅគេហៅ រៀនម្តងៗ គេឲ្យធ្វើប្រវត្តិរូបយើងហ្នឹង គេឲ្យយើងសរសេរប្រវត្តិរូបហ្នឹងទៅ បាខ្ញុំសរ សេរទៅ ។

ទ្រី: ឆ្នាំណា?

ខន: សរសេរដូចឆ្នាំរំដោះហើយភ្លាមហ្នឹង មិនទៅនៅអង្គរជ័យហ្នឹង ដល់អីចឹងគេឲ្យធ្វើប្រវត្តិរូប អីចឹងបា ។

ទ្រី: មីនមកនៅកោះធំឆ្នាំណា?

ខន: បា!

ទ្រី: មីនមកនៅខាងកោះធំឆ្នាំណា?

ខន: នេះឬ? ខ្ញុំនៅជំរំបានខ្ញុំចេញមកនៅណោះវិញ។

ទ្រី: មីនកាលហ្នឹង មីនទៅនៅជំរំប៉ុន្មានឆ្នាំ?

ខន: ខ្ញុំរត់កាលវែវបែកភ្នំពេញខ្ញុំរត់ទៅរហូតទៅ ទៅនៅរសុក្រ២៤ទៅ។

ទ្រី: មីននៅជំរំប៉ុន្មានឆ្នាំដែរ?

ខន: យី! យូដែរមានតិចអី ខ្ញុំចេញមកឆ្នាំ៧២។

ទ្រី: អីចឹងមីនមកពីជំរំមកនៅណោះមីន?

ខន: បា! ខ្ញុំមកនៅស្រុកវិញ។

ទ្រី: ម៉េចបានមីនអត់ទៅនៅស្ថានអីចឹង?

ខន: ខ្ញុំមកនៅស្រុកខាងប្តីខ្ញុំហ្នឹង។

ទ្រី: មីនមកដល់ជំនាន់យើងឥឡូវនេះមានដែរនឹកឃើញជំនាន់ខ្មែរក្រហមទេ?

ខន: បា! សើច... នឹកឃើញជំនាន់ខ្មែរក្រហមដូច...

ទ្រី: មានដែរនឹកឃើញទេ?

ខន: នឹកឃើញកាលរត់អីចឹងអីតែនឹកឃើញហើយ រត់បបេកបបបាតខ្លាច។

ទ្រី: រត់ពេលណាដែរ?

ខន: រត់វែវដោះចូលភ្នំពេញហ្នឹង ហ្នឹងខ្ញុំមិនរត់ទៅក្រៅរហូតហ្នឹង។

ទ្រី: អីចឹងប្រជាជនឆាប់ច្រើនមីន?

ខន: រត់ចេះតែឆាប់ហើយ អត់បាយ អត់ទឹកឆាប់តាមដូរអាហារហូតហ្នឹង។

ទ្រី: អីចឹងដល់ពេលជំនាន់ខ្មែរក្រហមអត់ដែលឃើញមនុស្សស្លាប់ទេ?

ខន: ជំនាន់ខ្មែរក្រហមចុះនៅដូចខ្ញុំប្រាប់អីចឹងនៅភ្នំពេញវិញ អីចឹងណាមានដឹងស្តី អ្នកឈឺទៅពេទ្យ បា! អត់មាននៅចំណោមច្រើនអត់ឃើញទេ។

ទ្រី: មីនកាលហ្នឹងអត់មានពួកកុម្មុលស្ទៃស្ទៃ-២១អីទេ?

ខន: អត់ដែរស្គាល់សុទ្ធ កុម្មុលស្ទៃស្ទៃកុកព្រៃសរអត់ដែរទេ មិនដែលឮដឹង។

ទ្រី: ប៉ុន្តែដល់ពេលសម័យក្រោយមកបានមីនដឹងរឿងកុម្មុលស្ទៃស្ទៃហ្នឹងឬ?

ខន: អត់ឮតែឈ្មោះប៉ុន្តែមិនដឹងនៅឯណា។

ទ្រី: អីចឹងខ្ញុំអរគុណមីង!

ខន: បា!

ទ្រី: អរគុណមីងច្រើនមែនទែនដែលខំជួយបញ្ជាក់ប្រាប់ ។